
PLE DE L’AJUNTAMENT  

Sessió Ordinària                                                               Dijous, 26 de gener de 2017
Acta núm. 1/2017                                                                                       1a. convocatòria

Senyors/Senyores assistents:
 
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ.

Regidors/Regidores: SR.  MIQUEL-ÀNGEL  DÍAZ  NARANJO,  SRA.  ROSA-MARÍA
FERNÁNDEZ  LABELLA,  SR.  JORDI  TORT  I  REINA,  SR.  JORDI  JIMÉNEZ
HORCAJADAS,  SR.  GERMÁN  BARRENA  CASERO,  SR.  ÈRIC  PLAZA LÓPEZ,  SRA.
GEMMA  BADIA  CEQUIER,  SR.  MIGUEL-ÁNGEL  IBÁÑEZ  GINER,  SR.  CARLOS
GARCÍA  AJENJO,  SR.  FRANCISCO  GAVILÁN  PEÑA,  SRA.  GUADALUPE  DEL RÍO
REYES,  SR.  ANDREU  PÉREZ I  LORITE,  SR.  ALBERT  MASSANA  I  GRÀCIA,  SRA.
MARTA  JIMÉNEZ  I  IBORRA,  SR.  MIGUEL  HERRERA  DÍAZ,  SR.  JUAN-CARLOS
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO,
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT.

Funcionaris:
Secretari general: Sr. Roger Cots Valverde.
Cap del servei de secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents.
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual.

En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-sis de gener de dos mil disset, en sessió ordinària,
primera  convocatòria,  amb  la  presidència  de  la  Sra.  Raquel  Sánchez  Jiménez,  alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari,
Sr. Roger Cots Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les divuit hores i cinc minuts, la Sra. Alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió.

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR  

Aprovar l’acta de la sessió anterior núm.13 de data 22 de desembre de 2016. 
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PART RESOLUTIVA DEL PLE

2.-  MODIFICACIÓ  ESTATUTS  DEL  CONSORCI     PER  A  LA  PROTECCIÓ  I  LA
GESTIÓ DELS ESPAIS NATURALS DEL DELTA DEL LLOBREGAT
(Aprovació definitiva)

Antecedents

El Consell Rector del Consorci per a la protecció i la gestió dels espais naturals del delta del
Llobregat, en sessió celebrada el 9 de desembre de 2014, va acordar   l'aprovació  inicial de la
modificació dels Estatuts del Consorci per a la protecció i la gestió dels espais naturals del delta
del Llobregat

L'Ajuntament  de  Gavà,  com  a  membre  del  Consorci,  va  aprovar  inicialment  l'esmentada
modificació de estatuts per acord de Ple , de 26 de març de 2015.

Mitjançant acord del Govern de la Generalitat  de Catalunya  GOV/71/2015,  de 19 de maig,
s'autoritza  la  modificació  dels  Estatuts  del  Consorci  ,  per  tal  d'adaptar-los  a  les  darreres
modificacions legals, i se n'aprova el text integre. (DOGC núm. 6876, de 21 de maig de 2015). 

Atès que al text de l'acord GOV/71/2015 va introduir diferents modificacions en relació text
aprovat inicialment, el Consell Rector del Consorci en sessió celebrada el 9 de desembre de
2015, va prendre el següent acord:

Primer.- Aprovar definitivament la modificació dels Estatuts del Consorci per a la protecció i la
gestió dels espais naturals del  delta del  Llobregat,  d'acord amb el text  que s'adjunta com a
document annex a aquest acord, aprovat mitjançant Acord GOV/71/2015, de 19 de maig, de la
Generalitat de Catalunya i publicat al DOGC núm. 6876, de 21 de maig de 2015.

Segon.- Donar trasllat a l'Ajuntament del Prat de Llobregat, a l'Ajuntament de Viladecans, a
l'Ajuntament de Gavà i a l'Ajuntament de Sant Boi de Llobregat, com ens consorciats integrants
del Consorci dels espais naturals del Delta del Llobregat, del Present acord de modificació dels
Estatuts, d'acord amb el text que s'acompanya, per tal que en procedeixin a la seva ratificació. 

Tercer.- Publicar el present acord d'aprovació definitiva dels Estatus en el BOPB, amb ressenya
expressa al text publicat al DOGC núm. 6876, de 21 de maig de 2015.

Quart.-  Facultar  la  Gerent  per  dictar  les  disposicions complementàries  i  oportunes  per  a  la
deguda efectivitat del present acord i, un cop sigui ratificat pels ajuntaments consorciats, efectuï
la tramesa dels acords, juntament amb els Estatuts, a la Direcció General d'Administració Local
als efectes de la corresponent inscripció de la modificació estatutària del Consorci, que passa a
ser un ens públic de naturalesa autonòmica, adscrit a la Generalitat de Catalunya. 

Per la Secretaria General s'ha emès informe preceptiu (IS 111/2016)
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Fonaments de Dret

Primer.- Els consorcis administratius es troben regulats als articles 118 i  ss de la Llei 40/2015,
d'1  d'octubre,  de  Règim Jurídic  del  Sector Públic,  aixi  com als articles 12 a 15 de la Llei
15/2014, de 16 de setembre, de Racionalització del Sector Públic i altres mesures de Reforma
Administrativa.

Segon.-L'article 322 del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals preveu que la
modificació dels estatuts del Consorci, amb l'acord previ del seu òrgan de govern, ha de ser
ratificada  pels  ens  consorciats  i  acordada  amb  les  mateixes  formalitats  que  per  a  la  seva
aprovació.

Tercer.-  L’article  47.2  g)  LRBRL preveu que  es  requereix  el  vot  favorable  de  la  majoria
absoluta del  nombre  legal  de  membres  de la  Corporació per adoptar  els  acords  de creació,
modificació  o  dissolució  de  mancomunitats  o  altres  organitzacions  associatives,  així  com
l’adhesió  a  les  mateixes  i  l’aprovació  i  modificació  dels  seus  estatuts.  En el  mateix  sentit
l'article 313. 2 del ROAS.

Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a  l'aprovació  del  Ple,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa, l'adopció  dels  següents
acords:

Primer.- Aprovar la modificació definitiva des estatuts del  Consorci  per a la protecció i  la
gestió  dels  espais  naturals  del  Delta  del  Llobregat en  la  redacció  que  consta  a  l'acord
GOV//2015, de 19 de maig,  DOGC núm. 6876, de 21 de maig de 2015.

Segon.- Donar compte d'aquest acord al Consorci  per a la Protecció i la Gestió dels Espais
Naturals del Delta del Llobregat  per al seu coneixement i efectes escaients.

L’acord va ser aprovat per quinze  (15) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 PP i 2 CiU ), cap en contra i
sis (6) abstencions (4 C's i 2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria absoluta (11)
del nombre legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix
l'article 47.2. -- de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local

----------

Desprès  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Jordi  Tort,  tinent  d'alcalde  de  Nova
Governança i Economia,  intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mònica Parés per a
dir que, tal com van fer en l'aprovació inicial, votaran a favor.

Pel grup municipal de C's el Sr. Miquel Angel Ibáñez per reiterar que en aquest punt i el
següent mantindran el seu posicionament, s'abstindran en aquest i votaran a favor en el
següent.
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3.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI  DEL PARC AGRARI DEL
BAIX LLOBREGAT  (Aprovació definitiva)

Antecedents

L'Ajuntament  de  Gavà,  per  acord  de  Ple  de  26  de  novembre  de  1998 es  va  incorporar  al
Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat.

El Ple de l'Ajuntament de Gavà en sessió de 23 de juliol de 2015 va prendre el següent acord:

«Primer.-  Ratificar  la  modificació  dels  Estatuts  del  Consorci  del  Parc  Agrari  del  Baix
Llobregat que afecta al preàmbul, als articles 1,9,10,12,13,18,22,23,30,32 i disposició final
així  com el  Text  refós  resultant  dels  Estatuts  del  Consorci,  constituït  per  la  Diputació  de
Barcelona, Consell Comarcal del Baix Llobregat i Unió de Pagesos, com entitats promotores,
conjuntament amb els ajuntaments de El Papiol, Molins de Rei, Sant Feliu de Llobregat, Sant
Joan  Despí,  Cornellà  de  Llobregat,  l'Hospitalet  de  Llobregat,  el  Prat  de  Llobregat,
Castelldefels, Gavà, Viladecans, Sant Boi de Llobregat, Santa Coloma de Cervelló, Sant Vicenç
dels  Horts,  Pallejà  i  la  Generalitat  de  Catalunya,  mitjançant  el  Departament  que  tingui
atribuïdes les competències en agricultura i acció rural, d'acord amb el text que figura com a
annex  I  al  dictamen,   acordada  pel  Consell  plenari  del  Consorci,  en  sessió  de  caràcter
ordinària, celebrat el 21 d'abril de 2015

Segon.-  Donar trasllat d'aquest acord al Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat,  Xarxa
de Parcs Naturals, Parc Torreblanca. Ctra- N-340, 08980 SANT FELIU DEL LLOBREGAT
08980, per al seu coneixement i efectes escaients»

El Ple del  Consorci  del  Parc Agrari  del  Baix Llobregat,  en sessió celebrada en data 12 de
novembre del 2015 va aprovar definitivament la modificació dels esmentats estatuts, així com el
text refós.

Per acord GOV/2/2017, de 3 de gener, ( DOGC núm. 7281, de 5 de gener del 2017) el Govern
de la Generalitat va ratificar la modificació dels estatuts del Consorci del Parc Agrari del Baix
Llobregat.

El  Ple  del  Consorci  del  Parc  Agrari  del  Baix  Llobregat,  en  sessió  celebrada  en  data  3  de
novembre del 2016 va requerir a les entitats consorciades la ratificació de l'aprovació definitiva.

Per la Secretaria General s'ha emès informe preceptiu (IS 10/2017)

Fonaments de Dret

Primer.- Els consorcis administratius es troben regulats als articles 118 i  ss de la Llei 40/2015,
d'1  d'octubre,  de  Règim Jurídic  del  Sector Públic,  així  com als articles 12 a 15 de la Llei
15/2014, de 16 de setembre, de Racionalització del Sector Públic i altres mesures de Reforma
Administrativa.

L'article  22  dels  Estatuts   del  Consorcies  contempla  la  possibilitat  de  personal  propi,  en
particular el pe personal laboral existent a la seva plantilla a 31 de desembre de 2013. D'acord
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amb l'apartat 5. de la Disposició Addicional Vigèsima de la Llei 30/1992 de 28 de desembre, de
Règim Jurídic de les Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú, substituida
per l'article 121.1 de la Llei 40/2015, RJSP, es possible, amb caràcter excepcional, que el ens al
qual  s'adscrigui  el  Consorci  pugui  autoritzar  la  contractació  directa  de  personal  per  part
d'aquest,quan  no  sigui  possible  comptar  amb  personal  procedent  de  les  Administracions
participants, en atenció a la singularitat de les funcions a desenvolupar.

Segon.-L'article 322 del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals preveu que la
modificació dels estatuts del Consorci, amb l'acord previ del seu òrgan de govern, ha de ser
ratificada  pels  ens  consorciats  i  acordada  amb  les  mateixes  formalitats  que  per  a  la  seva
aprovació.

Tercer.-  L’article  47.2  g)  LRBRL preveu que  es  requereix  el  vot  favorable  de  la  majoria
absoluta del  nombre  legal  de  membres  de la  Corporació per adoptar  els  acords  de creació,
modificació  o  dissolució  de  mancomunitats  o  altres  organitzacions  associatives,  així  com
l’adhesió  a  les  mateixes  i  l’aprovació  i  modificació  dels  seus  estatuts.  En el  mateix  sentit
l'article 313. 2 del ROAS.

Per tot això, el tinent d'alcalde i presidenta de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a  l'aprovació  del  Ple,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  l'adopció  dels  següents
acords:

Primer.-  Ratificar la modificació  definitiva dels Estatuts del Consorci del Parc Agrari del
Baix  Llobregat  que afecta  al  preàmbul,  als  articles  1,9,10,12,13,18,22,23,30,32  i  disposició
final, així com el Text refós resultant dels Estatuts del Consorci, en la redacció que consta a
l'acord GOV/2/2017, de 3 de gener,  DOGC núm. 7281, de 5 de gener del 2017, sempre que,
respecte de les previsions contingudes al seu article 22 en quant a l'existència de personal propi,
resti justificat a l'expedient la concurrència de les circumstàncies excepcionals i dels requisits
als quals fa referència l'article 121.1 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del
Sector Públic, que possibiliten l'existència de personal propi del Consorci.

Segon.- Donar trasllat d'aquest acord al Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat,  Xarxa de
Parcs Naturals, Parc Torreblanca. Ctra- N-340, 08980 SANT FELIU DEL LLOBREGAT 08980,
per al seu coneixement i efectes escaients»

L’acord va ser aprovat per dinou  (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC, 2 PP i 2 CiU ), cap en
contra i dues (2) abstencions ( 2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria absoluta
(11) del nombre legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas,
exigeix l'article 47.2. -- de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local

4.- EXPEDIENT DE SANCIÓ ADMINISTRATIVA NÚM. 035/2016-SANITAT

Es va retirar de l'ordre del dia.
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5.- ENCÀRREC DEL SEGUIMENT DIARI DE L’EQUIP DE TREBALL, EXISTÈNCIA
I MANTENIMENT DEL MATERIAL, EQUIPAMENT I MESURES DE SEGURETAT I
TRANSPORT  NECESSÀRIES  PER  A  LA  REALITZACIÓ  DEL  PROJECTE
“ACTUACIONS DE PREVENCIÓ I MANTENIMENT FORESTAL I DE JARDINERIA
A L’ENTORN DE LA SERRA DE LES Farreres” DEL PROGRAMA DE SUPORT ALS
TERRITORIS AMB MAJORS NECESSITATS DE REEQUILIBRI TERRITORIAL I
SOCIAL: PROJECTE TREBALL ALS BARRIS - CONVOCATÒRIA 2016

Antecedents

Primer. El Servei Públic d'Ocupació de Catalunya, del Departament de Treball, Afers Socials i
Família, de la Generalitat de Catalunya va publicar al DOGC en data 12 de juliol de 2016, la
RESOLUCIÓ TSF/1694/2016, de 7 de juliol, per la qual s'obre la convocatòria per a l'any 2016
per a la concessió de subvencions destinades al Programa de suport als territoris amb majors
necessitats  de  reequilibri  territorial  i  social:  Projecte  Treball  als  Barris.  El  termini  per  a  la
presentació de sol·licituds finalitza el dia 30 de setembre de 2016.

Segon. L’àmbit de Nova Governança i Economia i un cop valorada la convocatòria, juntament
amb els Àmbits de Ciutat i Territori i Benestar i Acció Social i atès el grau de desenvolupament
del projecte integral i la diagnosi del territori d’acció, en data 30 de setembre de 2016 va signar
el Decret DE2515/2016 per presentar, a l’esmentada convocatòria, el següent Pla d’execució
anual (part general i part específica),  les característiques del qual són les que a continuació
s’especifiquen:

 Programa D: Programes d'experienciació laboral
o D.1 Actuacions ocupacionals

Nom del programa
Cost total

del programa
Subvenció
sol·licitada

Aportació
fons propis

Persones a
contractar

Actuacions de prevenció i 
manteniment forestal i de jardineria 
a l’entorn de la Serra de les Farreres

67.050,99 € 44.874,65 € 22.176,34 € 5

Monitoratge i acompanyament a 
infants

26.174,71 € 21.794,50 € 4.380,21 € 2

La part no finançada anirà a càrrec de les aplicacions pressupostàries segons el detall següent:

Concepte Partida Import

R.B. laborals Treball als Barris 22016 2419T 141000016 4.949,81 €

Seg. Social laborals Treball als Barris 22016 2419T 160000016 3.591,86 €

Formació participants Treball als Barris 27016 2419T 226060016 3.764,88 €

Despeses diverses Treball als Barris 34016 2419T 226990016 13.850,00 €
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Material ordinari no inventariable 26016 9200A 220000016 400,00 €

Tercer. En data 13 de desembre de 2016, la Sra. Mercè Garau i Blanes - Directora del Servei
Públic d’Ocupació de Catalunya va resoldre, a proposta de la Subdirectora general de Polítiques
Actives  d’Ocupació,  atorgar  a  l’entitat  Ajuntament  de  Gavà,  amb  NIF  P0808800G,  una
subvenció de 66.669,10 euros, assignant al projecte presentat el número d'expedient BTB-062-
16.  La  subvenció  està  destinada  a  finançar  parcialment  el  Pla  d’execució  presentat,  les
característiques del qual són les que a continuació s’especifiquen: 

 Programa D: Programes d'experienciació laboral
o D.1 Actuacions ocupacionals

Nom del programa
Cost total

del
programa

Subvenció
sol·licitada

Subvenció
atorgada

Aportació
fons propis

Persones a
contractar

Actuacions de prevenció i 
manteniment forestal i de 
jardineria a l’entorn de la 
Serra de les Farreres 

67.050,99 € 44.874,65 € 44.874,60 € 22.176,39 € 5

Monitoratge i 
acompanyament a infants

26.174,71 € 21.794,50 € 21.794,50 € 4.380,21 € 2

Quart. En  expedient  de  resolució  del  Tinent  d’Alcalde  i  President  de  l’Àmbit  de  Nova
Governança  i  Economia  número  16484/2016  i  iniciat  en  data  15  de  desembre  de  2016,
l'Ajuntament de Gavà accepta l’esmentada subvenció.

Cinquè. Per al desenvolupament del Programa atorgat “Actuacions de prevenció i manteniment
forestal i de jardineria a l’entorn de la Serra de les Farreres ” es duu a terme la contractació de 5
persones (1 cap de colla i 4 peons). Les tasques a desenvolupar són:

 Realització operacions auxiliars per al manteniment de zones verdes, forestals i vorals
de camins

 Col·laboració en les operacions de restauració, manteniment, ordenació i defensa dels
recursos naturals

 Actuacions específiques:
o Tall d’arbres caiguts que travessen la sendera
o Tall de branques d’arbres caiguts a la sendera i propers
o Arreplegadís de les branques fins al punt de centralització
o Desbrossament del pas de la sendera

 Actuacions preventives:
o Tenir especial cura en no afectar espècies vegetals de les que es desconegui el

seu valor mediambiental
o Evitar el desbrossament massiu
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Sisè. Per al correcte seguiment diari de l’equip de treball, així com per garantir l’existència i
manteniment  del  material,  equipament  i  mesures  de  seguretat  i  transport  necessàries  per  al
desenvolupament de les tasques encarregades, cal comptar amb un servei de seguiment i suport
especialitzat. 

Setè.  L’Ordre EMO/225/2014, de 22 de juliol, estableix els següents requisits i obligacions de
les entitats beneficiàries:
Base 4. Obligacions de les entitats beneficiàries,  b) Formalitzar el corresponent encàrrec de
gestió,  en  cas  que  l’entitat  beneficiaria  sigui  l’Ajuntament  i  vulgui  executar  les  actuacions
mitjançant ens instrumentals, sempre que aquests hagin recollit expressament en la norma que
els crea o en els seus estatuts que tenen la condició de mitjà propi i servei tècnic de l’entitat
beneficiària d’acord amb el que estableix l’article 24.6 del Reial decret legislatiu 3/2011, de 14
de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de contractes del sector públic (BOE
núm. 279, de 16.11.2011).

Vuitè. El pressupost per a aquests conceptes és de 13.850,00 €. Aquesta despesa forma part de
l’aportació  de  fons  propis  de  l’Ajuntament  de  Gavà  al  projecte,  a  càrrec  de  l’aplicació
pressupostària 34016 2419T 226990016.

Fonaments de dret

 Ordre EMO/225/2014, de 22 de juliol, per la qual s'estableixen les bases reguladores de les
subvencions  destinades  al  Programa  de  suport  als  territoris  amb  majors  necessitats  de
reequilibri territorial i social: projecte Treball als Barris i s'obre la convocatòria per a l'any
2014.

 RESOLUCIÓ TSF/1694/2016, de 7 de juliol, per la qual s'obre la convocatòria per a l'any
2016 per a la concessió de subvencions destinades al Programa de suport als territoris amb
majors necessitats de reequilibri territorial i social: Projecte Treball als Barris.

 Decret Legislatiu 3/2002 de 24 de desembre pel qual s'aprova el text refós de la Llei de
Finances Públiques de Catalunya.

 Ordre, d'1 d'octubre del 1997, sobre tramitació, justificació i control d'ajuts i subvencions.
 Llei 38/2003 de 17 de novembre general de subvencions i el Reial Decret 887/2006 de 21

de juliol, que la desplega.

Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a  l’aprovació  del  Ple,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  de  l’Àmbit  de  Nova
Governança i Economia, l'adopció dels següents  acords:

Primer. Encomanar  a l'empresa municipal  Prestació de Serveis al  Ciutadà,  SA. (PRESEC,
SA.) d'acord amb l'article 11 de la Llei 39/2015, el seguiment diari de l’equip de treball, així
com garantir  l’existència  i  manteniment  del  material,  equipament  i  mesures  de  seguretat  i
transport  necessàries per al  desenvolupament  de les  actuacions de prevenció i  manteniment
forestal  i  de l'entorn de la Serra de les Farreres del  Programa de Suport  als  Territoris  amb
majors necessitats de reequilibri territorial i social: Projecte Treball als Barris – convocatòria
2016.

Segon.  Disposar  la  despesa de 13.850,00 € a  nom de la  l’empresa  Prestació de Serveis  al
Ciutadà, SA (PRESEC, SA) a càrrec de l’aplicació pressupostària 27016 2419T 440000016.
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Tercer.  Ordenar el  pagament  a PRESEC,  SA de l’import  que,  una vegada finalitzat  aquest
projecte, justifiqui com a despeses derivades de l’execució del projecte i amb un import màxim
de 13.850,00 €.

Quart. Notificar el present acord als interessats i publicar-lo al Butlletí Oficial de la Província.

L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

---------

Desprès de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde de Nova Governança i
Economia,  intervé,  pel  grup  municipal  de  C's  el  Sr.  Miquel  Angel  Ibáñez,  que  vol
considerar dos punts, primer que espera que també aquesta feina serveixi per netejar els
perímetres de seguretat per protegir habitatges en front dels incendis, com el que va passar
aquest estiu a la Sentiu. En segon lloc, dona la sensació que tornem a estar a misses dites,
a la Comissió Informativa es va dir que aquestes persones ja estaven contractades des de
final d'any, llavors dóna la sensació que estem altre cop a una aprovació retroactiva, i les
aprovacions retroactives haurien de ser una excepció, i massa sovint sembla que les coses
que s'aproven ja s'han començat. Finalitza dient que demana rigorositat i que es segueixi
un  ordre  lògic,  perquè  si  es  comença  a  fer  una  encomana  per  part  d'una  empresa
municipal, quan encara no l'ha aprovada el Ple, no és l'ordre lògic.

Per part del grup municipal d'ERC intervé el Sr. Albert Massana, que manifesta que esta
totalment d'acord amb aquestes feines que farà Presec. Però considera que caldria fer un
esforç per a que també altres llocs, com Bruguers i sobre tot la Sentiu, no quedin fóra
d'aquest tipus de feina de neteja.

Finalitza el punt amb una nova intervenció del Sr. Jordi Tort, per recordar que aquestes
contractacions es fan dintre del Programa de la Llei de Barris, per tant, els barris en els
quals s'actuen són els que estan inclosos entre de la llei de Barris, també és cert que a la
Sentiu i Mas Bruguers s'està treballant en aquests temes. Per altra banda, afegeix adreçant-
se al Sr. Ibáñez, reconeix que s'hauria d'haver fet a l'inrevés, però que no es tracta d'una
qüestió de l'Ajuntament, sinó del SOC , que fa la convocatòria de la subvenció a principis
de desembre, quant ja hem tancat el Ple, a més abans hem de fer els tràmits d'acceptació
de  les  subvencions,  i  les  persones  han  de  començar  a  treballar  abans  del  dia  31  de
desembre,  si  no  volen  perdre  les  subvencions. Per  això,  conclou,  s'ha  prioritzat
l'oportunitat  de no perdre aquests set (7)  llocs de treball,  per sobre de passar abans o
desprès  l'acord de Ple. 
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TORN D'URGÈNCIA

Atès que aquest punt no figurava a l'ordre del dia de la sessió plenària es va requerir ,
d’acord amb el que disposa  l'article 103-3, del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya,  el vot favorable de
la  majoria  absoluta  per  a  la  seva  inclusió, per  la  qual  cosa  l’alcaldessa  va  demanar  es
procedís, en primer lloc, a la seva votació,  obtenint dinou  (19) vots a favor  (8 PSC, 4 C's, 3
ERC, 2 PP i 2 CiU ), cap en contra i dues (2) abstencions ( 2 GSSP), donant-se, per tant,  el vot
favorable de la majoria absoluta (11) del  nombre legal  de membres  de la Corporació (21),
quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article 47.2. de la Ley 7/1985, de 2 de abril,
Reguladora de las Bases del Régimen Local.

6.  MODIFICACIÓ  DEL  RÈGIM  DE  DEDICACIONS,  RETRIBUCIONS  I
INDEMNITZACIONS DELS I LES  MEMBRES DE LA CORPORACIÓ

Antecedents.

El ple municipal en sessió ordinària de data 30 de juny de 2015 va fixar les retribucions a
percebre pels i per les membres de la corporació que tenen establerta dedicació exclusiva o
dedicació  parcial,  així  com  les  dietes  per  l’assistència  efectiva  a  les  sessions  dels  òrgans
col·legiats municipals (Ple i Comissió Informativa) de què formen part.

Quan està proper l’equador del mandat municipal i amb el coneixement de l’estat actual del
volum de la gestió municipal es considera pertinent la necessitat de crear dins del règim de les
retribucions dels i les membres de la corporació la figura del regidor/a delegat/da amb dedicació
exclusiva.

Aquesta  retribució  haurà  de  ser  consignada  al  pressupost  amb  els  límits  establerts  pel  Ple
municipal i l’acord plenari haurà de ser publicat íntegrament al Butlletí Oficial de la Província i
al tauler d'anuncis de la corporació.

Així  mateix,  l'art.  75bis  LRBRL  en  la  redacció  que  li  ha  donat  la  Llei  27/2013  de
Racionalització i  sostenibilitat  de  l'administració local  ha  establert  que pels  municipis  amb
població compresa entre els vint mil i cinquanta mil habitants, cas de l'Ajuntament de Gavà,  el
límit  màxim total  que  poden percebre  els  membres  de  les  corporacions  locals  per  tots  els
conceptes retributius i assistències serà la retribució d'un Secretari d'Estat minorada en un 45
per cent.

Per altra banda, l'art.  75ter LRBRL redactat per l'esmentada Llei 27/2013 ha limitat  que als
ajuntament de municipis amb una població compresa entre els trenta-cinc mil u i cinquanta mil
habitants, els membres que podran prestar els seus serveis en règim de dedicació exclusiva no
excedirà d'onze. Tanmateix, cal fer l'advertiment que, d'acord amb l'indicat a la DT10 a LRSAL,
en cap cas els entitats locals podran incrementar el nombre total de llocs de càrrecs públics amb
dedicació exclusiva respecte al que disposaven a 31 de desembre de 2012.
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Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a l'aprovació del Ple, l'adopció dels següents acords:

Primer.-  Modificar les  retribucions a percebre pels i per les membres de la corporació en el
sentit de crear la figura del regidor/a delegat/da amb dedicació exclusiva i amb una retribució de
3.142,86 Euros bruts mensuals.

Aquesta quantitat es farà efectiva cada mes i els mesos de juny i desembre hi haurà una paga
extraordinària del mateix import que la mensualitat. Així mateix, serà donat d’alta a la Seguretat
Social amb la quota empresarial a càrrec de l’Ajuntament.

La retribució per dedicació exclusiva serà incompatible amb la d’altres retribucions a càrrec
dels pressupostos de les administracions públiques i dels ens, organismes i empreses d’ells de-
penents, així com també amb el desenvolupament d’altres activitats, tot això en els termes de la
Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'incompatibilitats del personal al servei de les administraci-
ons públiques.

Serà incompatible també amb la percepció de dietes per la assistència efectiva a les sessions
dels òrgans col·legiats de la mateixa Corporació.

Segon.- Aquest acord entrarà en vigor el mateix dia de la seva aprovació per part del Ple.

Tercer.- Donar compte d’aquest acord a la propera sessió de la Comissió Informativa.

Quart.- Aquest acord s’haurà de publicar íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província i
inserir en el tauler d’anuncis de la Corporació.

L’acord va ser aprovat per setze  (16) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 2 PP i 2 CiU ), cap en contra i cinc
(5) abstencions ( 3 ERC i 2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la  majoria simple (més
vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la
sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril,
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Desprès de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde de l'àmbit de Nova
Governança i Economia, intervé, pel grup municipal del PP,  la  Sra. Mònica Parés que
considera que l'equip de govern té tota la legitimitat per  modificar la seva estructura i
que espera que aquest canvis serveixen per millorar els serveis que l'Ajuntament presta
als veïns i veïnes de de la nostra ciutat. 

A continuació intervé el Sr. Miguel Herrera, de GSSP,  que diu textualment: “creemos
que era evidente que una concejalía  que ostenta Ciudad,  Territorio,  PRESEC,  GTI y
Policía Local era demasiada materia para un solo área. Pero eso no elude el hecho de que
hayan realizado una mala previsión y que ello provoque ahora un aumento de los costes
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de sueldos políticos para la ciudadanía. Como entendemos la sobrecarga que tiene el área
de Ciutat i Territori no nos opondremos a que ustedes modifiquen de forma interna su
propio organigrama,  pero esperamos  que cuando algún departamento  dependiente  del
Ayuntamiento necesite personal ustedes sean tan generosos con ellos como lo son con
ustedes mismos”.

Per part del grup municipal d'ERC intervé el  Sr. Albert Massana, que manifesta que es
tracta d'un tema exclusivament de l'equip de govern municipal, de la seva estructura i
funcionament.

El Sr. Miquel-Àngel Ibáñez, del grup municipal de C's, intervé a continuació i manifesta
que en la línia d' allò que han parlat la resta de portaveus considera que es tracta d'una
decisió que redundarà en benefici de tots els ciutadans, i aquesta serà la seva posició.

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

7 -  DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS  

Donar compte de la relació de decrets dictats entre el 13 de desembre de 2016 i el 17 de gener de
2017.

PRECS I PREGUNTES

En el torn de Precs i Preguntes, la Sra. Alcaldessa va procedir directament a donar compte i
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents
respostes.

El primer Grup Municipal a qui la Sra. Alcaldessa va donar la paraula per començar a formular
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s. 

Va intervenir en primer lloc el regidor d'aquest grup, Sr. Miguel Angel Ibáñez, que va exposar,
textualment  que  “en  las  modificaciones  de  las  ordenanzas  fiscales  de  2017  recientemente
aprobadas, está la número 16: Taxa d'ocupació de terrenys d'ús públic, que incluye en el artículo
4 las exenciones para los puntos de recarga eléctrica o de suministro de gas en la vía pública
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para  vehículos  que utilicen estas  energías.  Como complemento  al  espíritu  de sostenibilidad
energética  y  lucha  contra  la  contaminación  de  esta  ordenanza  fiscal,  rogamos  que  en  los
aparcamientos  públicos  de  rotación,  así  como  en  el  reservado  para  los  vehículos  de  la
Corporación,  se reserven como mínimo dos plazas para los vehículos de carga eléctrica y que
se doten para ello de los correspondientes enchufes o tomas para la recarga de las baterías o
acumuladores”. 

Per part  de l'equip de govern va contestar  la Sra.  Rosa M.ª Fernández,  tinenta d'alcalde de
l'Àmbit  de  Ciutat  i  Territori,  dient  que  per  l’equip  de  Govern,  les  accions  i  mesures  per
promoure una mobilitat sostenible són una de les línies estratègiques per a la lluita contra el
canvi climàtic a nivell local, metropolità i global. Tal i com indica a la seva exposició, a les
ordenances  fiscals,  s’ha  establert  una  sèrie  de  beneficis,  bonificacions  i  excepcions,  per
promoure el vehicle de zero i baixes emissions, no només a l’ordenança número 16, també a la
número 2 i la número 20. L’Ajuntament de Gavà ja s’havia anticipat a aquestes mesures, i va
ser dels primers Ajuntaments que van bonificar l'impost de circulació a aquests vehicles de zero
emissions.  Indubtablement,  s'està  treballant  en  aquesta  línia  va  dir,  i  ja  s'estan  estudiant
diferents  accions per  promoure  la  mobilitat  sostenible,  entre  elles,  les  que el  sr.  Ibáñez va
indicar, l’adequació d’alguna plaça als pàrquings de utilitat pública i servei públic, amb punt de
recàrrega semi-ràpida i ràpida.  

La  segona  intervenció del  grup municipal  de  Ciutadans  va  anar  a  càrrec  del  Sr.  Francisco
Gavilán, qui va  dir que, atès els dies de commemoració que es celebren actualment a Europa, el
seu grup presentava un prec pel qual demanaven la celebració de l'11 de març com a «Dia
Europeu de les Víctimes del Terrorisme en Gavà», que s'instal·li una pancarta a l'Ajuntament
amb un crespó negre i un text que recordi a les víctimes del terrorisme, i que es realitzi un minut
de silenci en record de totes les víctimes causades pel terrorisme. 

A continuació, va respondre a aquest prec el Sr. Èric Plaza, qui va expressar que l'Ajuntament
de  Gavà  té  una  especial  sensibilitat  en  celebrar  actes  de  rebuig contra  el  terrorisme.  Cada
vegada que hi ha un acte de terrorisme especialment colpidor es fa un minut de silenci a la plaça
Balmes o altre lloc emblemàtic de la ciutat. Continuarem fent-ho així, va dir, i es commemorarà
també el Dia Europeu de les Víctimes del Terrorisme, l' 11 de març, tal i com ja es va contestar
en un anterior  prec al  grup del  Partit  Popular.  Malauradament  els  actes  d’aquest  tipus  són
freqüents i està bé manifestar públicament el nostre rebuig. En aquest sentit, per tant, va mostrar
el compromís de commemorar aquest dia a partir del proper març
 
El següent prec va ser exposat novament pel Sr. Francisco Gavilán, qui va comentar atenent el
neguit dels pares dels alumnes de l'Escola Gavamar per l'estat de la tanca perimetral, i davant la
possibilitat que algun nen pugui sortir de l'escola, el seu grup va visitar-la i va comprovar l'estat
defectuós d'alguns trams de la tanca. També va dir que, encara que són coneixedors de les
tasques de reparació portades a terme per l'Ajuntament, seria convenient substituir la tanca, o bé
instal·lar  un tancament  metàl·lic darrere dels actuals taulers.   Segons la Llei  d'Educació de
Catalunya, els articles 159 i 164,  preveuen que la conservació, vigilància i manteniment de les
escoles corresponen als ajuntaments, i és per això que seu grup municipal demana en mitjançant
un prec, que es realitza una reforma o millora del tancament perimetral de l'Escola Gavamar,
substituint  la  tanca  actual  per  una  barrera  arquitectònica,  com per  exemple  un  tancament
metàl·lic.
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Per part de l'equip de govern, va respondre el tinent d'alcalde de l'Ambit de Benestar i Acció
Social, qui va dir que l'Ajuntament és coneixedor de la problemàtica de la tanca perimetral de
l’escola Gavà Mar i per això amb les obres que es fan a l’estiu a les escoles s'han anat reposant
les lames trencades. Són obres que no són competència de l’Ajuntament, sinó de la Generalitat,
però que es fan per responsabilitat cap als infants que assisteixen als centres. En les reunions
que  s'han  mantingut  amb  el  Director  General  de  Centres  i  els  Serveis  Territorials  de  la
Generalitat s'ha posat sobre la taula aquest problema, sense que de moment s'hagi obtingut cap
resposta.   Es continuarà estudiant  mesures  de millora de la tanca perimetral  i  es posaran a
disposició  del  Departament  d’Ensenyament  de  la  Generalitat.  També  s'acompanyarà  a  la
direcció i AMPA de l’escola davant d’aquesta problemàtica.

Continuant  amb  les  preguntes  del  grup  municipal  de  Ciutadans,  el  Sr.  Carlos  Garcia  va
comentar que amb posterioritat a la presentació d'aquesta pregunta, se li havia informat que ja hi
havia una persona designada com inspector de la Policia Municipal, i llavors va reformular la
pregunta, tot demanant quin procediment s'havia seguit per al nomenament d'aquesta persona i
quins requisits es van valorar per a la seva elecció. 

A continuació el Sr. Jordi Tort va respondre a aquesta pregunta, qui, primer de tot, va aclarir
que segons el Decret 233/2002, pel qual s'aprova el Reglament d'accés, promoció i mobilitat de
les policies locals, en cap cas es podia cobrir aquest lloc de treball per promoció interna, atès
que  només  es  disposa  d'una  figura  d'inspector  de  Policia,  i  en  aquests  casos,  l'article  6.4
estableix que s'ha de fer per concurs oposició lliure. En aquest cas i donada la urgència de la
situació,  es  va  optar  per  fer  una  comissió  de  serveis  i  es  va  valorar  l'experiència  prèvia  i
contrastada d'aquesta persona en municipis similars al nostre, i aquest ha estat el motiu principal
del seu nomenament. 

Acabat el torn corresponent al grup de C’s , va començar el corresponent al Grup Municipal d'
d’ERC, mitjançant la primera intervenció del Sr. Albert Massana que va dir textualment que «el
17 de gener es va acomplir el centenari de la implantació de l'empresa Roca a Gavà. Creiem que
aquesta efemèride és una bona ocasió per posar en valor els fets històrics protagonitzats pels
treballadors de Roca. Molt bona part de la ciutadania ha tingut relació amb l'empresa, bé directa
o bé indirecta,  i  no podem commemorar-ne el  centenari  fent  referència  només  a  la família
fundadora o al seu impacte macroeconòmic, sinó que cal donar protagonisme, a escala humana i
vital,  als  milers  de  treballadors  anònims  que  van  contribuir  amb  la  seva  feina  a  fer  gran
l'empresa. Considerem doncs que cal promoure, mitjanant l'impuls d'estudis de recerca i la seva
divulgació en una exposició pública, el coneixement per part dels gavanencs dels fets històrics
relatius al moviment obrer, com la col·lectivització de l'empresa als anys trenta del passat segle;
la participació dels seus líders sindicals en la fundació de les Comissions Obreres a Catalunya,
l'any 1964, i de l'Assemblea de Catalunya,  el 1971. I també el període assembleari viscut a
finals  de  la  dècada  dels  setanta,  enquadrat  en  les  anomenades  lluites  autònomes,  que  van
convertir als treballadors de Roca en una singularitat respecte a la resta del país. Per aquest
motiu formulem el següent prec: instem al govern local a commemorar el centenari de l'empresa
Roca a Gavà, posant èmfasi en la importància del moviment obrer que va generar i donant veu
als seus protagonistes».

El Sr.German  Barrena, va respondre que «durant tot l’any 2017 es commemora el centenari de
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la fundació de la Fàbrica Roca Radiadors a Gavà. Durant aquests cent anys, la fàbrica ha estat
part de la vida social i econòmica de la nostra ciutat. A més, ha estat el nucli de la creació
d’equipaments, edificis i d’entitats de caràcter esportiu i cultural.  La Roca, ha donat ocupació a
molts gavanencs i  també va ser  escenari  com vostè diu de fets històrics protagonitzats pels
treballadors i treballadores, com la col·lectivització de l’empresa als anys 30, i la participació a
les grans vages dels anys 69, 71, 75 i febrer del 76. Donada la importància de la fàbrica Roca
per a la nostra ciutat i els seus habitants, estem treballant des de fa mesos per dur a terme una
exposició, conjuntament amb l’Ajuntament de  Viladecans i la pròpia Fàbrica Roca que expliqui
i contempli tots aquests aspectes que he esmentat. Amb la realització d’aquesta exposició, un
dels nostres objectius es cobrir un buit documental i històric de les institucions patrimonials de
la ciutat ja que hem demanat que es faci una recerca específica sobre l’impacte de la Fàbrica
Roca a les nostres ciutats, que s’analitzi els impactes econòmics i urbanístics, sense oblidar en
cap moment els aspectes socials al llarg d’aquests 100 anys de les famílies que hi han treballat.
Aquesta exposició està previst que la farem cap a la primavera d’aquest any».

El  següent  prec  va  ser  exposar  pel  Sr.  Andreu  Pérez,  qui  va  explicar  que dies  abans a  la
celebració del Ple va tenir lloc la marató de donació de sang amb destinació als bancs de sang
de Catalunya. A Gavà va venir una unitat, però malgrat que va estar-s'hi tot un dia, no va donar
abast a la llarga cua de voluntaris que volien donar, que a més havien de fer cua a la intempèrie.
En èpoques passades, i en aquestes ocasions, l'Ajuntament habilitava alguna de les sales de la
planta baixa per tal de fer possible més donacions, agilitzar el procés i facilitar un aixopluc als
voluntaris en espera. Per tot l'exposat, el seu grup va demanar, mitjançant un prec, la cessió
d'espais a la planta baixa de l'Ajuntament quan es produeixin campanyes de donació de sang,
per tal de facilitar les donacions, evitar cues, i aixoplugar als voluntaris. 

Per part de l'equip de govern, va respondre la Sra. Gemma Badia, qui va dir que el Banc de sang
i teixits, periòdicament, sol·licita permisos per estacionar la unitat mòbil de donació de sang a la
plaça Balmes i altres llocs de la ciutat. En aquesta darrera ocasió va coincidir amb les maratons
de  donació  de  sang  de  municipis  del  voltant,  si  bé  la  donació  al  municipi  de  Gavà  no
corresponia a aquests maratons. En casos anteriors de maratons que sí que s'han dut a terme en
el municipi  s'han habilitat  dependències municipals.  En aquesta darrera jornada hi ha hagut
molta participació i és cert que el Banc de sang va plantejar organitzar algun tipus de sistema
que serveixi per agilitzar-ho i evitar que la gent s'esperi a la intempèrie. Una de les propostes
que els  van fer  és  la del  lliurament  de números  de torn per  tal  d'evitar  que la  gent  s'hagi
d'esperar en el moment de donar sang i   que fos l'Ajuntament qui facilités aquests números, i
així es farà per tal de facilitar la feina als treballadors sanitaris. 

Seguidament va intervenir de nou el Sr. Albert Massana, qui va exposar que «Gavà és una de
les ciutats de Catalunya amb el preu de lloguer de pisos més car. Els motius són diversos, però
cal destacar que, entre les promocions d'habitatge públic fetes per l'Ajuntament no s'ha fet cap
de  lloguer,  tant  les  que  va  realitzar  GTI  en  el  seu  dia,  com la  que  està  fent  l'IMPSOL a
l'avinguda de Joan Carles I, totes són promocions de compravenda, i al seu dia ERC va demanar
que fossin de lloguer. Segons les dades públiques a Gavà,  hi han 113 pisos buits propietat de
grans tenidors, i segons les estadístiques de l'Institut Nacional d'Estadística de l'Estat i l'Institut
d'Estadística de Catalunya,  els habitatges buits a la ciutat assoleixen prop d'un miler.Hi han
doncs, centenars de pisos que no surten al mercat, malgrat que Gavà compta amb una Oficina
Local d'Habitatge que només va fer al 2016, 26 nous contractes. Actualment el govern de la
Generalitat està preparant un índex de preus de lloguer per tal de possibilitar la introducció per
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part dels ajuntaments de recàrrecs o bonificacions a aquells  propietaris que fixin preus per
sobre o per sota d'aquest índex de referència. Així mateix l'actual marc legal està possibilitant
que els habitatges buits siguin penalitzats fiscalment per tal d'incentivar que surtin al mercat, i
per això motiu el seu grup insta al govern municipal a que  s'apliquin a les ordenances fiscals
del proper 2018 un sistema de bonificacions i recàrrecs que incentivin la sortida al mercat de
lloguer dels habitatges buits existents a la ciutat a uns preus assequibles». 

A continuació va prendre la paraula el Sr. Jordi  Tort, qui va puntualitzar que l'Ajuntament de
manera  directa  no  havia  fet  promocions  de  lloguer,  però  sí  mitjançant  convenis,  com per
exemple, els pisos que hi ha a sobre de  la comissaria de la Policia municipal són pisos de
lloguer social que l'Ajuntament, mitjançant un conveni amb una entitat, ha posat a disposició
dels ciutadans. D'altra banda, digué que  s'estan fent totes les bonificacions possibles previstes a
les normes per incentivar  el  lloguer,  i  que l'equip de govern està disposat  a  escoltar  noves
propostes que es puguin fer, de la mateixa manera que s'han pactat els pressupostos, l'any que
ve podrien pactar també les ordenances.També va explicar que a l'Oficina Local d'Habitatge
l'any 2016 es van fer 26 nous contractes, i que hi han 110 contractes que s'han gestionat des de
l'Oficina i es continuen gestionant des de la mateixa. D'altra banda, no només s'ajuda a trobar
l'habitatge, sinó que també s'ajuda als propietaris a rebaixar un 15% la quota de l'IBI, que són
uns cinquanta euros de mitjana.  Una altra funció de l'OLH és l'ajut a persones que no poden
pagar  el  lloguer,  donant  200  euros  mensuals  a  les  famílies  amb  dificultats  econòmiques.
Actualment  hi  han 86 expedients  de renovació  d'ajuts oberts  a l'any 2016 i  167 de noves
peticions d'ajuts de les quals 10 són de sol·licitud d'ajut permanent, i 157 de subvencions per
pagament de lloguer.  Va exposar també altres dades, com ara les prestacions econòmiques de
fins a 3.000 euros per poder atendre deutes puntuals de lloguers o hipoteques de persones que
tenen risc de desnonament o a través de la Mesa d'Emergència d'Habitatge de Catalunya, el fet
que s'han adjudicat set habitatges de lloguer que gestiona la Generalitat, i un habitatge gestionat
pel Decret 6040.

La següent intervenció del grup d'ERC va anar a càrrec de la Sra. Marta Jiménez, qui va exposar
que en el  darrer  Consell  Escolar  Municipal,  es  va indicar  la  voluntat  de  l'equip de govern
municipal de rellançar el Pla Educatiu de Ciutat.   En aquest sentit l'escola té cada cop més
rellevància com a projecte inclusiu. Més enllà de la formació reglada hi ha un camp necessari
que cal cobrir, en relació amb  la transició de persones amb discapacitat intel·lectual cap a la
inserció laboral, ja que actualment l'oferta és quantitativament insuficient. A més, va dir, hi han
camps  en  què  es  podrien  promoure  polítiques  d'integració  cap  a  la  inserció  laboral  per  a
col·lectius   amb  diversos  graus  de  discapacitat  intel·lectual  en  àmbits  com  la  jardineria,
l'agricultura, la cuina o la restauració. Per aquest motiu, el seu grup va formular el següent prec:
promoure i  prioritzar en el  marc  educatiu de ciutat  els  programes  per promoure la inserció
laboral  de  discapacitats  intel·lectuals,  però  obrint  nous  camins  cap  a  una  ciutat  plenament
inclusiva. 

Va respondre el Sr. Miquel Àngel Díaz, qui va dir que «la inclusió a l’escola és un dels temes
que, de la ma del Grup Impulsor del Projecte Educatiu de Ciutat, el  GIPEC, ha estat sempre
present. I per tant, el nou Projecte Educatiu de Ciutat que estem elaborant ha de contemplar,
sense dubte, els aspectes que vostè comenta, tant tenir propostes per fer l’escola més inclusiva
com també posar especial èmfasi en la transició cap a la sortida laboral d’aquestes persones.
Aquests temes formaran part tant del nou Projecte Educatiu de Ciutat no només perquè ho vol
l’Ajuntament  i  els  membres  de la comunitat  educativa,  sinó també perquè durant  el  procés

16



d’elaboració  participaran  entitats  i  persones  que  treballen  o  viuen  amb  persones  amb
discapacitat i pateixen aquesta situació. Aquestes entitats han posat damunt de la taula, en la
Comissió per a la Inclusió, la necessitat de reforçar les polítiques d’ocupació per a les persones
amb  discapacitat.  Som  tots  conscients  que  l’ocupació  existent  entre  aquestes  persones  és
insuficient  i  per  això  les  taxes  d’atur  de  les  persones  amb  discapacitat,  en  condicions  de
treballar, són molt més elevades que les de la població en general. En quant a l’ocupació de les
persones  amb  discapacitat  l’ajuntament,  des  del  Servei  Local  d’Ocupació  de  l’ajuntament
informa i orienta tant a empreses com a persones que busquen ocupació, i elabora itineraris
específics i coordinats amb l’Oficina Terapèutica de Sant Boi.  També en els Plans de Foment
de l’Ocupació,  que es fan en col·laboració amb l’AMB, hi  ha una línia de promoció de la
igualtat d’oportunitats d’accés al mercat  de treball  i  en el procés de selecció de tots ells es
valora no només que la persona tingui discapacitat sinó també que tinguin alguna persona amb
discapacitat a càrrec. Finalment esmentar que a la Festa de la Inclusió que volem fer aquesta
primavera també farem activitats per sensibilitzar a les empreses i població de les capacitats que
tenen aquestes persones per incorporar-se al mercat laboral». 

A l'últim torn de preguntes d'ERC, el Sr.  Andreu Pérez va exposar --com antecedents del prec
que desprès faria-- que  la caça avui dia era una activitat molt allunyada del que va suposar al
passat, necessària per al consum de carn, molt baix en les dietes dels segles anteriors. Avui dia
la  caça ha passat  a  ser  una activitat  majoritàriament  lúdica  i  esportiva,  fins  el  punt  que la
mateixa  administració  inclou  la  caça  com esport  i  la  Federació  de  Caça  es  considera  una
federació esportiva.  A Gavà hi ha un àrea d'exclusió específica, la BZ060, que es limita a la
zona agrícola, que fou promoguda per la cooperativa agropecuària i aprovada pel departament
de la Generalitat mitjançant resolució de 19 de desembre de 1989.  Així mateix, va continuar,
existeix l'àrea privada de caça D10086, la titularitat de la qual és la Societat de Caçadors de
Gavà i que abasta part del Parc del Garraf, però també zones com Calamot, La Sentiu, Caçagats
o Farreres-Rocabruna.  En aquest sentit cal tenir present que un dels valors més destacats de la
ciutadania de Gavà és la proximitat a la muntanya, la facilitat amb la que s'accedeix i l'ús lúdic i
esportiu que se'n fa. En definitiva hi ha una problemàtica especial per la proximitat del nucli
urbà i l'ús intensiu per al lleure ciutadà dels espais on es pot practicar, cosa que provoca una
clara col·lisió d'interessos  entre caçadors  i els altres usuaris del medi que ens envolta.  Per tot
l'exposat, i donat que la cacera és un esport perillós, s'hauria de protegir als usuaris de l'entorn
natural, i per això el seu grup insta al govern local a promoure una nova àrea d'exclusió de la
casera  que  abasti  els  espais  periurbans  més  utilitzats  per  la  ciutadania,  com ara  Calamot,
Caçagats, Farreres-Rocabruna o la vall de La Sentiu entre altres. 

La Sra. Rosa Mª Fernández, va respondre que les actuals delimitacions de les zones de seguretat
i dels vedats privats de caça van ser delimitats fa molts anys i, certament, no responen a la
realitat actual del nostre territori. Així, zones com el Calamot o el Caçagats, classificades com a
urbanes,  ja  es  podrien  entendre  com a  Zones  de  Seguretat  sense  necessitat  de  declaració.
Alhora, un ús més intens i divers del medi natural, reclama ajustar i compatibilitzar millor les
activitats que s'hi desenvolupen. Per aquest motiu, i per tal d'ajustar-los a aquesta nova realitat,
en el present mandat l'Ajuntament ja ha iniciat una anàlisi i revisió de les zones de seguretat i
dels vedats de caça del municipi.

Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC,  va començar el torn del Grup Municipal
de GSSP, intervenint en primer lloc el regidor Sr. Juan Carlos Bondia  exposant el següent prec:
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«En la actualidad el número de pisos disponibles en régimen de alquiler para uso social en Gavà
es cero. Recientemente se ha publicado un estudio sobre el precio medio del alquiler en España,
y nombra a Gavà como el 3er municipio de todo el estado español donde es más caro el alquiler,
con una media de más de 13€/m2. Ante esta carencia de vivienda social en nuestro municipio
desde  el  grupo municipal  Gavà,  Sí  se  puede!  presentamos  el  siguiente  RUEGO:  Que  este
gobierno negocie conjuntamente con la Generalitat de Catalunya la cesión de las 38 viviendas
de la SAREB que actualmente tienen en Gavà y que se destinen para emergencia social de
familias en riesgo de exclusión social, personas que demuestren su situación de vulnerabilidad o
cualquiera  de  las  más  de  200  familias  que  solicitaron  una  vivienda  el  año  pasado  y  cuya
situación sea más urgente. Que se notifique a todos los grupos municipales de las actuaciones
realizadas por parte del gobierno sobre este tema».

Va contestar el Sr. Miquel Àngel Diaz dient que “l’Agència de l’Habitatge de Catalunya ens
envia periòdicament el llistat de pisos buits de Gavà i en el darrer llistat figuraven 20 habitatges
buides de la SAREB i uns 80 d’altres grans tenidors. El que estem fent amb aquests llistats és
parlar  amb  els  bancs  per  identificar  quins  estan  realment  buits  i  en  bones  condicions,  i
aconseguir que les cedeixin a l’Agència de l’Habitatge. Nosaltres preferim que sigui l’Agència
la receptora dels pisos i que nosaltres posem els llogaters. L’Agència també ho prefereix. Una
altra acció a realitzar és iniciar procediments sancionadors per aconseguir la mateixa finalitat, la
cessió de pisos buits. El passat 18 de gener vàrem fer una nova convocatòria de la Taula de
l’Habitatge on van ser presents l’Agència, els bancs de Sabadell, BBVA i Bankia, així com
Aigües de Barcelona, representants d’associacions de veïns i del col·legi d’advocats. Va ser una
reunió exitosa que va posar de manifest la voluntat de seguir aquest camí d’entesa tant en el
marc de la cessió dels habitatges com de garantir  el  subministrament  d’aigua.  Continuarem
avançant  per  aquest  matí  i  també  mediant  entre  propietaris  i  bancs  quan  es  produeixen
situacions d’impagament per part de persones en situació de risc social. Aquestes mediacions
les fem moltes vegades perquè la PHA, amb qui estem en estreta col·laboració, ens avisa de
casos de possibles desnonaments».

Novament va intervenir el Sr. Juan Carlos Bondia, qui va exposar el següent prec: «El Tribunal
de Justicia de la Unión Europea ha dictado una sentencia histórica en la que prevé que los
consumidores podrían recuperar todos los intereses pagados por la aplicación de la cláusula
suelo en sus hipotecas y no sólo desde el 9 de mayo de 2013 tal y como había determinado el
Tribunal Supremo. La sentencia obliga a las entidades bancarias españolas a devolver todo el
dinero que cobró de más a sus clientes. La decisión considera que la limitación en el tiempo
contraviene el derecho de la UE. En concreto, las partidas que se pueden recuperar se trata de
los gastos de notaría  por la escritura del  préstamo hipotecario,  los costes de la tasación, el
importe de las cantidades desembolsadas en el Registro de Propiedad por la inscripción de la
hipoteca, el Impuesto de Actos Jurídicos Documentados (AJD) al que se encuentre sujeta y no
exenta la escritura del préstamo y los gastos de gestoría siempre que su intervención haya sido
impuesta por el banco. Desde el grupo municipal de GSSP rogamos:  Que el Ayuntamiento de
Gavà  preste  e  informe  de  un  servicio  gratuito  de asesoramiento  a  la  ciudadanía  que tenga
cláusulas  suelo en las  hipotecas  y quiera  reclamar,  así  como sobre  cualquier  otro producto
financiero o gasto obligatorio impuesto por el banco. Que este servicio de asesoramiento se
publicite por todos los medios para la los vecinos y vecinas de Gavà tengan conocimiento. Qué
se notifique a todos los grupos municipales de las actuaciones realizadas por parte del gobierno
sobre este tema”. 
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A continuació  va  respondre  el  Sr.  Miquel  Àngel  Diaz,  qui  va  dir  que  moltes  famílies  de
gavanencs i gavanenques s'han vist perjudicades per les pràctiques abusives i poc ortodoxes
d'algunes  entitats  bancàries.   Des  de  l'Ajuntament  de  Gavà  s'ha  donat  assessorament
personalitzat i informació mitjançant el Servei d'Intermediació de Deute Hipotecari (SIDH), un
servei gratuït en el que un advocat o advocada, aten cada dimarts els diferents casos amb el
suport administratiu de l'Ajuntament. Al 2016 s'ha afegit el Servei de Mediació en Consum en
l'àmbit hipotecari que tracta també les clàusules sol i altres clàusules susceptibles de ser titllades
d'abusives. També des de l'Oficina Municipal de Consum s'està informant del procediment extra
judicial gratuït i voluntari establert per l'Agència Catalana de Consum per recuperar els imports
pagats  indegudament.També  s'està  treballant  per  organitzar  més  activitats  informatives
mitjançant entitats especialitzades en serveis financers. 

La següent intervenció va anar a càrrec del Sr. Miguel  Herrera, qui va exposar un prec, el qual
deia textualment:  “El Departamento de Derechos Humanos de la oficina del alto comisionado
de  las  Naciones  Unidas  proporciona  en  base  a  la  Observación  General  18 del  Comité  de
Derechos Económicos, Sociales y Culturales (CDESC) una guía detallada a los Estados con
respecto a sus obligaciones de respetar, proteger y garantizar el derecho al trabajo. El Comité
también indica que el derecho incluye las siguientes características esenciales e interaccionadas:
Disponibilidad del  empleo,  accesibilidad al  empleo y aceptabilidad y calidad.  El  derecho al
trabajo presenta varios componentes  interrelacionados,  incluyendo,  entre otras,  el  derecho a
condiciones laborables justas y seguras. No solo es obligación de los Estados el proveer de
oportunidades  laborales  y del  acceso a  las  mismas  a  su ciudadanía,  sino que además  estas
condiciones  deben  ser  aceptadas  y  de  calidad  para  las  y  los  trabajadores.Es  evidente  que
todas/os queremos que las y los trabajadores del Ayuntamiento trabajen en las mejores y más
óptimas condiciones laborales. Por eso desde Gavà, Sí se puede a lo largo de los dos últimos
inviernos detectamos los problemas de climatización que tiene el edificio, comenzando por las
diferencias de temperatura entre unas zonas y otras del edificio (incluso en la misma planta o el
mismo área de trabajo) y llegando hasta uno de los problemas más graves: la entrada al edificio
del  Ayuntamiento.  El  sistema  de  puerta  automática  y  la  cortina  de  aire  están  resultando
insuficientes para una zona tan transitada. Esto ha provocado diversas bajas entre el personal
laboral de algunos departamentos como O.A.C. Se demuestra que no solo la situación puede ser
incómoda para los y las ciudadanas que acuden a realizar gestiones en el Ayuntamiento, sino
que además está suponiendo un problema para la salud de los y las empleadas. Además de todo
lo  expuesto,  un  correcto  aislamiento  climático  del  edificio  supondría  un  ahorro  energético,
amortizando así el coste de cualquier mecanismo que implemente la conservación climática del
edificio. Ante lo expuesto desde Gavà, Sí se puede rogamos: - Que el Gobierno local realice un
estudio sobre el estado de la climatización del edificio del Ayuntamiento e implemente medidas
para  su  correcto  funcionamiento,  evitando  las  enormes  diferencias  de  temperatura  entre
departamentos.- Que el Gobierno local implemente alguna/s medida/s realmente efectiva para
aislar climáticamente la entrada del edificio del Ayuntamiento, usando para ello por ejemplo
una doble puerta de entrada para aislar del exterior, puerta giratoria climatizada, etc. - Que se
haga llegar esta pregunta y su respuesta a todos y todas las trabajadoras del Ayuntamiento de
Gavà.

Per part de l'equip de govern, va respondre la Sra. Rosa M.ª Fernández, tot dient que per l’equip
de govern, la prioritat és la salut de les persones i que tothom tingui unes condiciones òptimes
de treball.L’edifici compta amb un sistema automatitzat de control de temperatura dependència
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a dependència; malgrat això, depenent de la climatologia exterior, ens hi trobem amb aquestes
diferents temperatures a una mateixa planta.Actualment, ja tenim el projecte redactat i a punt de
començar la licitació per a la instal·lació d’una nova unitat de climatització  i estem estudiant
diverses opcions, per resoldre aquest canvis de temperatura que es produeixen al vestíbul.

A continuació, el sr. Bondia va formular una pregunta relativa a  les bonificacions fiscals per a
incentivar l'activitat econòmica,  la contractació de personal i  recolzament a les famílies.  En
relació amb aquest tema, el seu grup va preguntar, textualment: «¿Cuál fue el número total de
personas  beneficiadas  por  un  contrato  de  trabajo  vinculado  a  las  bonificaciones  de  nueva
contratación? ¿Cuántas personas beneficiadas por estos contratos siguen trabajando en el mismo
puesto actualmente? .¿Qué  empresas  se  beneficiaron de la bonificación por  contratación de
personas  y  cuál  fue  el  número  total  de  actividades  de  nueva  creación?   (Si  no  tienen  los
nombres, hágannoslo llegar a nuestro grupo municipal).¿Qué cantidad se ha gastado en total en
estas subvenciones durante el año 2016 y cuál fue el número de nuevas actividades bonificadas
por  estas  ayudas?  ¿Cuántas  personas  víctimas  de  violencia  de  género  solicitaron  la
subvención?». 

Va respondre a aquestes qüestions el Sr. Jordi Tort, que va dir que aquestes bonificacions són
per a empreses que comencen la seva activitat a Gavà de nou, i de moment només estan resoltes
les bonificacions fins el mes de setembre, restant pendent de resolució les peticions del darrer
trimestre que es resoldran a finals de gener o començaments de febrer.  Del que està resolt,
s'han creat cinc nous llocs de treball, no es fa seguiment i no se sap si continuen treballant. Les
empreses  que  s'han  acollit   són:  Fusion  Lab  SL  i  Transtector  Ibérica,  i  l'import  de  les
subvencions  ascendeix  a  2.322,94  euros.  Després  hi  han  altres  subvencions  a  l'inici  de
l'activitat,  de  les  que  s'han  beneficiat  202 empreses   per  un  total  de  74.022 euros.  Per  la
informació que es té, no hi ha cap persona beneficiària que sigui víctima de violència de gènere,
perquè es desconeixen les dades.  També s'ha subvencionat la contractació a empreses que no
són de nova activitat, s'han contractat 96 treballadors en els darrers tres anys per part de 65
empreses, de les quals 52 eren de Gavà i 13 de fora de Gavà. D'aquestes contractacions, va dir,
sí que hi han dades de les persones que continuen treballant: 55,5 % continuen en la mateixa
empresa, el 6,6% estan treballant en una altra empresa, i el 37,7% tornen a estar en situació
d'atur. 

En la següent intervenció del Sr. Miguel Herrera va preguntar el cost de l'enquesta publicada al
Bruguers Digital el dia 11 de gener, realitzada pel grup GESOP, a més de quan es va entregar
l'informe i, en cas d'haver-se entregat abans, perquè es va publicar al gener. 

A continuació va respondre el Sr. Tort, qui va explicar que l'enquesta es va fer durant el mes de
juliol amb un cost de 12.068,54 euros, i es va publicar al gener perquè es va considerar que el
millor moment per a fer-ho era a començaments d'any. 

Seguidament el Sr. Herrera torna a preguntar quan es va entregar l'informe a l'Ajuntament, i el
Sr. Tort respon que va ser abans de desembre. 

Finalitzades les intervencions del grup municipal GSSP, va arribar el torn del Partit Popular,
que va començar amb un prec formular per la Sra. Parés, que va dir textualment: «Durant aquest
dies  i  fins  el  proper  2  de  febrer,  coincidint  en  l'època  d'exàmens  a  algunes  universitats,
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s'habiliten sales d'estudi nocturn a la Biblioteca Josep Soler i Vidal.  Cada vegada son més les
avaluacions continuades, les dates d'examen s'amplien a altres èpoques de l'any i hi ha joves de
la ciutat amb dificultats per estudiar a casa. Es per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular
presenta  el  següent  prec:  Que  s'habiliti  una  sala  d'estudi  permanent  durant  tot  l'any  a  la
Biblioteca Josep Soler i Vidal o a qualsevol altre equipament municipal habilitat per aquesta
funció.

El Sr. Miquel Àngel Diaz va respondre que les aules d’estudi nocturn tenen una gran acceptació
(dades  d’afluència).  En  els  darrers  anys  s'han  anat  augmentant  lleugerament  el  període
d’obertura,  per  intentar  donar  el  màxim  de  resposta  dins  de  les  nostres  possibilitats.  Es
concentren  les  dates  en  períodes  d’exàmens,  però  és  cert  que  en  algunes  carreres,  per
l’avaluació continuada,  pot  haver-hi  estudiants tot  el  curs.  En la mesura  de les possibilitats
econòmiques del consistori, s'aniran ampliant aquestes aules.

Seguidament va torna a intervenir la Sra. Parés, que va formular les següents preguntes, en
referència als les gravacions d'anuncis publicitaris, produccions televisives, pel·lícules, etc., que
s'han fet els últims anys en dependències municipals:  Quins han estat els espais municipals
cedits  per  a  gravacions  durant  el  2016  especificant  l'espai  i  dates  ;  Quines  previsions  o
contractes ja s'han previst per 2017?;  Quins han estat els ingressos econòmics rebuts per aquest
objecte durant l'any 2016?; Quines altres beneficis de projecció ha tingut la nostra ciutat amb
motiu  d'aquesta  participació  i/o  col·laboració?;  S'ha  previst  aprofitar  aquests  fets  per  a  la
promoció turística de la nostra ciutat? 

Per part de l'equip de govern, va respondre el Sr. Tort, qui va dir que tenim la sort de viure en
una ciutat  que desperta  l'interès  de les  productores  per  gravar  anuncis,  sèries,  pel·lícules,  i
sessions fotogràfiques, que han reportat 5.938 euros. Comenta que faran arribar una graella en
excel amb les dades exactes de les empreses que ho han demanat i els imports.  Al 2017 s'ha
produït una nova gravació de la sèrie Sé quién eres i de moment no hi consta cap altra petició de
rodatge, però si el fet que Gavà tingui presència en aquestes sèries o pel·lícules, és un fet per
estar  orgullosos.  En el  cas  de la  sèrie  Sé  quién eres,  la  productora  s'ha  compromès  a  què
aparegui el nom de l'Ajuntament de Gavà als crèdits finals i el seu agraïment per poder utilitzar
els seves dependències. 

A continuació, seguint amb les intervencions del grup del Partit Popular, el Sr. Josep  Llobet va
preguntar, referint-se a la campanya Urbanshopping, si es tornarà a recuperar aquesta campanya
i amb quines accions de publicitat i de treball exterior es farà. 

Va respondre el Sr.  Ramon Castellano, dient que: «en relació amb la pregunta formulada pel
senyor Josep Llobet Navarro, regidor del Grup Municipal del Partit Popular, de 23 de gener de
2017 i amb registre d’entrada 1714, us comuniquem el següent: Els cinc Ajuntaments de la zona
Delta del Baix Llobregat -Castelldefels, El Prat de Llobregat, Gavà, Sant Boi de Llobregat i
Viladecans-  juntament  amb  la  Diputació  de  Barcelona,  venim  col·laborant  en  accions  de
promoció  i  dinamització  dels  nostres  respectius  eixos  comercials,  amb  l'objectiu  de donar
visibilitat  i  promoure aquest  territori  com a un veritable  sistema territorial  de comerç urbà.
Aquesta  campanya  de  nadal  del  2016  ha  estat  una  acció  significativa  que  exemplifica  la
voluntat  de  treballar  conjuntament  en el  territori  i  aplicar  economia  d'escala.  La campanya
conjunta de promoció del comerç de proximitat "Quina sort!” mitjançant una marca comuna:
"UrbanShopping.  La compra  de tota  la  vida,  a la teva ciutat"  posa de relleu els  valors del
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comerç local de les nostres ciutats. La campanya s'ha realitzat del 15 de novembre al 9 de gener
per incentivar les compres nadalenques. L’eix temàtic ha estat la sort. La sort que representa
viure,  treballar  o  moure's  per  barris  o  ciutats  amb un teixit  comercial  actiu,  un comerç  de
qualitat que ofereix un bon producte i una atenció personalitzada i fa un aprenentatge continu
per oferir un servei cada cop millor i més competitiu, i que omple de vida els carrers.
El desplegament de la campanya ha fet possible unes accions conjuntes comuns pactades entre
els 5 municipis concretament per al nadal 2016. D'aquesta manera la despesa de creació de la
campanya  i  disseny  de  les  aplicacions  gràfiques,   la  contractació  de  la  reserva  d'espais
publicitaris i la producció de material gràfic de manera conjunta ha possibilitat un alt impacte de
comunicació en el territori. El fet que els missatges de la campanya no estiguin lligats a cap
moment de l'any (tot i que l'estètica i el tema encaixa molt bé al Nadal) és alhora també un
factor  de  sostenibilitat  econòmica  i  mediambiental,  perquè  es  pot  allargar  i/o  repetir  la
campanya en els anys amb adaptacions. Per tant, a més de les dates nadalenques, cada municipi
dels participants en el projecte, pot aplicar la campanya en el moment de l'any que cregui oportú
i durant períodes d'inici i final previstos perquè siguin realment efectives. En tot cas, conscients
de la intranquil·litat que un nou operador comercial de gran superfície a la zona  pot suposar per
al comerç de proximitat de Gavà, el Govern Municipal ja ha donat els passos de treball conjunt
amb la resta de municipis de la zona Delta del Baix Llobregat i la Diputació de Barcelona per
tal d'abordar una nova edició de la campanya i la recerca de finançament per portar-la a terme.
Però no és només la continuïtat d'aquesta campanya la que  ajudarà a promoure els valors del
comerç de proximitat, sinó la suma d'aquesta juntament les d'accions que, des del Departament
de Comerç, Turisme i Fires del nostre Ajuntament, l'Equip de Govern Municipal treballem per
la promoció de l'activitat comercial de la ciutat dins el que s'estableix en el Pla de Dinamització
Comercial  amb  tot  un  paquet  de  mesures,  tasques  i  accions  ja  relatades  anteriorment  que
conformen el dia a dia de l'Àmbit de Comerç del govern. Sr. Llobet, no tingui cap dubte de la
nostra dedicació en bé del comerç de proximitat. Compartim la seva preocupació i interès, i
restem oberts a poder avançar junts en bé del mateix”.

Novament va intervenir el Sr. Llobet, que en aquesta ocasió va preguntar  sobre quines accions
es van portar a terme per limitar l'horari d'accès a les zones d'esbarjo de gossos i quin control es
fa de les mateixes.

Va respondre la Sra. Rosa Mª Fernández, dient que  revisada la seva iniciativa del ple de juny
de  l’any  passat,  a  data  del  Ple  no  es  tenia  constància  que  les  zones  d’esbarjo  de  gossos
provoquin molèsties als veïns, especialment a les nits.  Indubtablement, les persones que son
incíviques ho són independentment de si porten al seu gos al correcan o ho passegen pel carrer.
Generalment, quan es produeix certa ocupació en aquests espais es durant el dia. Així mateix, es
continuarà vigilant periòdicament aquests espais per tal d’evitar qualsevol conducta incívica i
que perjudiqui a la convivència ciutadana.

La darrera pregunta del Partit Popular, va fer-la la Sra. Mònica Parés, que demanava informació
sobre els punts de la recollida d'arbres de Nadal instal.lats o habil.litats a la ciutat, així com la
seva ubicació i quina campanya es va fer.

La Sra. Rosa M.ª Fernández va respondre que des dels Serveis Municipals,  s'ha observat com
any rere any, l'ús d'arbres de nadal naturals és cada cop més baix. Tot i això, els ciutadans de
Gavà tenen a la seva disposició la retirada d’aquests arbres, mitjançant el servei de recollida de
restes vegetals que ofereix l’Ajuntament de forma gratuïta.  Aquest any, va dir,  la quantitat
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d’arbres  recollits  ha  estat  mínima,  fins  a  data  d’avui  han  estat  20  arbres.  Això  suposa  la
inviabilitat  d’establir  un  servei  a  determinants  punts  concrets  de  la  ciutat,  sistema  que
probablement  suposa  una  major  dificultat  pel  ciutadà  en  aquesta  recollida  selectiva,  doncs
tindria que desplaçar-se a aquests punts quan mitjançant el servei de recollida de restes vegetals,
el ciutadà i ciutadana, tenen servei gairebé porta a porta fàcil i còmode, només amb una trucada
telefònica.  Naturalment, tots els arbres recollits son gestionats com fracció vegetal i duts a la
planta de tractament corresponent. 

Abans de començar amb les declaracions polítiques, la Sra. Alcaldessa explicà que hi havia  un
prec del grup municipal de Ciutadans per formular “in voce” i va donar la paraula a la Sra.
Guadalupe del Rio, que va dir textualment: “Actualmente, hay 265 empresas ubicadas en el
Parque Empresarial  Gavà (PEG),  el  60 % de las  cuales son industrias  y  el  40 % restante
empresas  de  servicios.  Estas  empresas  dan  trabajo  a  unas  nueve  mil  personas,
aproximadamente.  El  Parque  Empresarial  está  compuesto  por  seis  polígonos  de  actividad
económica: Les Massotes, La Post, Les Parets, El Camí Ral, El Regás y la Marina. Algunos
trabajadores  del  polígono  La  Marina,  que  está  ubicado  en  una  zona  apartada  e  insegura,
especialmente  cuando  oscurece,  se  quejan  por  la  falta  de  una  parada  de  autobús  en  éste
polígono. Los trabajadores tiene que caminar aproximadamente 15 minutos hasta la parada más
próxima de la linea GA1. Con el fin de facilitar el acceso a las personas a su puesto de trabajo,
así como para tener un parque empresarial con los mejores servicios posibles, desde el Grupo
Político Ciudadanos hacemos el siguiente  ruego: que el autobús de la linea GA1 tenga parada
en  el  polígono  Industrial  La  Marina,  haciéndolo  extensible  al  resto  de  polígonos,  si  fuera
necesario”.

Finalitzada l'exposició, la Sra. Alcaldessa va dir que la resposta a aquest prec es donarà en el
proper ple municipal. 

DECLARACIONS POLÍTIQUES

1 - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL GAVÁ,SÍ SE
PUEDE A FAVOR DE LOS DERECHOS ANIMALES

El día 10 de diciembre es por todos conocidos como el Día de los Derechos Humanos. Pero
desde 1997 se conmemora también el Día Internacional de los Derechos Animales en todo el
mundo, realizándose actos para reivindicar derechos para todos los animales y con el objetivo
de hacer reflexionar a la humanidad que el respeto debe otorgarse a todos los seres vivos y no
solo a los seres humanos.

Si bien el “Día del Animal” es el 4 de octubre, parece que en ocasiones nos olvidemos de dos
verdades que, a la larga, a muchos les pueden parecer incómodas: Primero, que los animales
tienen  derechos;  y  segundo  que  nosotros  también  somos  animales,  con  mayor  grado  de
racionalidad, pero animales.

Por eso se eligió una nueva fecha para reivindicar no sólo al animal, sino también para luchar
por sus derechos. Esta lucha queda patente a nivel social; desde hace muchos años ha habido un
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fuerte debate sobre los espectáculos en los que intervienen animales.

Las corridas de toros fueron prohibidas en Canarias por el Parlamento de Canarias el 30 de abril
de  1991 a  partir  de  una  Iniciativa  Legislativa  Popular.  La  Ley 8/1991,  de  30  de  abril,  de
protección de los animales, en su artículo 5, establece: “Se prohíbe la utilización de animales en
peleas, fiestas, espectáculos y otras actividades que conlleven maltrato, crueldad o sufrimiento”.

Igualmente Barcelona se declaró ciudad antitaurina en una declaración institucional aprobada
por el pleno del Ayuntamiento de esa ciudad el 6 de Abril 2004, tras una petición popular con
más de 245.000 firmas recogidas. En diciembre de 2009 el Parlamento de Cataluña empezó a
debatir  una  ley  para  prohibir  las  corridas  de  toros,  propuesta  a  través  de  una  Iniciativa
Legislativa Popular (ILP) generada con 180.000 firmas de ciudadanos. El 28 de julio de 2010,
el Parlamento de Cataluña aprobó con 68 votos a favor, 55 en contra y 9 abstenciones abolir las
corridas de toros en Cataluña a partir del 1 de enero de 2012.

En 2015, tras un sondeo se mostró que, el 99,2% de los gallegos no tiene interés en las corridas
de  toros  y  se  recogieron  260.000  firmas  para  solicitar  un  “voto  de  conciencia”  a  los
parlamentarios. Finalmente, en Coruña, Marea Atlántica las acaba de suprimir en julio de 2015.

En  la  misma  línea  en  Mallorca  existe  una  plataforma  antitaurina,  que  creó  una  campaña
animalista.  Esta  campaña,  dirigida  por  las  ONG´s  AnimaNaturalis  y  CAS International,  ha
conseguido  que  muchos  políticos  apuesten  por  poner  fin  a  la  tauromaquia  en  la  isla,
consiguiendo este pasado 30 de Julio la declaración de Palma ciudad Antitaurina, sumando, con
esta declaración, 20 municipios en las Islas Baleares.

La Comunidad de Madrid cuenta con un fuerte sector antitaurino. Coslada se convirtió en 2005
en  uno  de  los  primeros  municipios  antitaurinos  de  España.  Equo  con  65.000  votos  en  la
Comunidad de Madrid, lucha abiertamente contra la tauromaquia,  habiéndose aumentado en
Madrid  desde  su  formación  y  gracias  al  apoyo  ciudadano  las  manifestaciones  contra  esta
tradición, con numerosas concentraciones y protestas. Ahora Madrid, candidatura de unidad
ciudadana  que  gobierna  el  ayuntamiento  de  Madrid,  se  ha  comprometido  a  dejar  de
subvencionar los espectáculos taurinos, incluida la escuela de tauromaquia municipal, al igual
que ocurre en Huesca,  Alicante,  Gandia,  Ciempozuelos.  Además hay otros (17) Municipios
antitaurinos y contrarios al maltrato animal, muchos de ellos destinarán a material escolar los
importes que se destinaban a estas actividades.

Desde el Grupo Municipal Gavà, Sí se puede compartimos que al igual que otros Municipios y
Comunidades Autónomas,  debemos  posicionarnos en contra  de toda actividad que conlleve
maltrato animal, crueldad o sufrimiento de animales en cualquier evento, espectáculo, fiesta o
actividad. De hecho, nuestra ciudad, desde 2011, ya es un municipio libre de animales en circos.
Entendemos que las leyes y los gobiernos deben adecuarse al sentir de su ciudadanía, donde
más de un 70% niega haber asistido alguna vez a un espectáculo taurino y donde más de un
85% se declaran contrarios a que el dinero público se destine a espectáculos donde se maltrata
animales. Algo que ha quedado demostrado claramente en las pasadas elecciones autonómicas y
municipales, donde la mayoría de los gobiernos que representan el cambio y la nueva política,
llevaban explícitamente en sus programas electorales la supresión de estas ayudas.
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Gavà, Sí se puede quiere dejar constancia de lo siguiente:

La tortura no es arte ni cultura.

• Se debe cumplir la declaración de los derechos de los animales, proclamada el 15 de octubre
de 1978, por la Organización de la Naciones Unidas para la Educación, la Ciencia y la Cultura
(UNESCO), y posteriormente por la Organización de las Naciones Unidas (ONU) que indica:

•  Artículo 1 Todos los Animales nacen iguales ante la vida y tienen los mismos derechos
a la existencia.

•  Artículo 2: a) Todo Animal tiene derecho al respeto.
b) El ser humano, en tanto que especie animal, no puede atribuirse el derecho a
exterminar a los otros animales o de explotarlos. Tiene la obligación de poner sus
conocimientos al servicio de los Animales.
c) Todos los Animales tienen derecho a la atención, a los cuidados y a la protección
de las personas.

• Artículo 3 : a) Ningún Animal será sometido a malos tratos ni a actos crueles.
b) Si es necesaria la muerte de un Animal, ésta debe de ser instantánea,
indolora y no generadora de angustia.

•  Artículo  10  a)  Ningún  Animal  debe  de  ser  explotado  para  esparcimiento  del  ser
humano. 

b) Las exhibiciones de animales y los espectáculos que se sirven de Animales son
incompatibles con la dignidad del Animal.

•  Artículo 11.  Todo acto que implique la muerte  de un Animal  sin necesidad es un
biocidio, es decir, un crimen contra la vida.

• Cumplir con las recomendaciones de la Declaración del Comité de derechos del niño de
Naciones Unidas, donde se solicita “alejar a la infancia de la violencia física y mental
de la tauromaquia”. El estudio recuerda que la carencia de un discurso público sobre el
maltrato animal y de información en la escuela, la familia u otras fuentes, hace que los
jóvenes espectadores se identifiquen fácilmente con el perpetrador de la violencia

Por todos estos motivos Gavà, Sí se puede propone la adopción de los siguientes

ACUERDOS

Primero.- Exigir al Gobierno de España y a las Comunidades Autónomas que establezcan, en
colaboración  con  las  Comunidades  Autónomas,  los  mecanismos  y  desarrolles  legales  que
impidan cualquier forma de maltrato animal en  cualquier tipo  de deporte donde participen
animales, siempre que se cumpla rigurosamente la declaración de los derechos de los animales y
en especial el art. 10, haciendo que el deporte realizado sea comparable con la normal actividad
física y mental del animal; dicha actividad no deberá generarle ningún tipo de trauma o lesiones
futuras, y no se verá sobrecargado por dicha actividad. La actividad deportiva será compatible
con la vida, seguridad y dignidad del animal.

Segundo.- Exigir al Gobierno de España y a las Comunidades Autónomas que establezcan, en
colaboración  con  las  Comunidades  Autónomas,  los  mecanismos  y  desarrolles  legales  que
impidan cualquier espectáculo no deportivo o festejo donde participen animales y que no se
ajuste a la Carta de los Derechos de los Animales de la ONU. 
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Tercero.-  Exigir  al  Gobierno  de  España  y  de  Catalunya  la  retirada  inmediata  de  las
subvenciones públicas a los espectáculos no deportivos que utilicen animales, las cuales se
destinarán a fines medioambientales.

Cuarto.-  Solicitar al Gobierno de España y de Catalunya la  reforma de la Ley general de
comunicación audiovisual  para poner fin a la transmisión en cadenas televisivas y radios, de
cualquier tipo de espectáculo no deportivo con animales. 

Quinto.- Exigir al Gobierno de España y de Catalunya la prohibición inmediata de todos los
festejos taurinos.

Sexto.- Pedir al Gobierno de España y de Catalunya que evite que tanto la tauromaquia como
cualquier  otro  espectáculo  donde  se  utilicen  animales  sean  declarados  Bien  de  Interés
Cultural o Fiesta de Interés Turístico a nivel nacional, estableciendo la prohibición con carácter
retroactivo. 

Séptimo.-  Solicitar al Gobierno de España y de Catalunya la  inclusión en las emisoras de
televisión y radio públicas de un programa sobre la defensa de los animales,  donde se
conciencie sobre su situación y se fomente la adopción y la esterilización, frente a la compra. 

Octavo.-  Exigir  al  Gobierno  de  España  y  de  Catalunya  la  prohibición  de  los  circos  con
animales,  zoológicos  y  acuarios  en cumplimiento  del  art.  10.  b)  de  la  declaración  de  los
derechos de los animales proclamada por la Organización de la Naciones Unidas.

Noveno.-  Exigir al Gobierno de España y de Catalunya que  se destinen los importes  de las
ayudas,  subvenciones  y  de  los  contratos  actuales  para  estos  eventos  a  recursos  de
medioambiente,  creando  un  fondo  para  la  gestión  de  la  Red  Natura  2000  y  en  talleres
educativos en las escuelas sobre los derechos de los animales.

Décimo.-  Exigir  al  Gobierno  de  España,  al  Ministerio  de  Cultura  y  a  la  Real  Academia
Española que desaparezca la palabra “arte” en la definición de “tauromaquia”

Undécimo.- Dar traslado de estos acuerdos al Partido Animalista – PACMA, al partido EQUO,
Grup Ecologista Les Agulles, a la Asociación WWF, a la ONG ADDA, a Greenpeace España, a
la  ONG Igualdad  Animal,  a  los  Grupos  políticos  del  Parlamento  Europeo,  al  Gobierno  de
España,  a  la  Generalitat  de  Catalunya,  a  los  grupos  parlamentarios  del  Congreso  de  los
Diputados y del Parlament de Catalunya.

Duodécimo.-  Comunicar este acuerdo a toda la ciudadanía a través de todos los medios de
comunicación municipales: televisión, prensa digital y en papel, radio, internet y cualquier otro
medio de comunicación municipal.

La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (8 PSC., 3 ERC, 2 GSSP i 2
CiU),  cap vot en contra, i sis  (6) abstencions (4 C’s  i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents
–en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
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local de Catalunya.

--------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Miguel Herrera, de GSSP,
intervé el  Sr.  Antoni  Rafanell,  del  grup  municipal  de  CiU,  que manifesta  que  el  seu grup
municipal està d'acord amb la Declaració, però en relació als zoològics i aquaris considera que
en entorns adients i correctament cuidats podria ser una forma de prevenir la seva extinció.

A continuació intervé, pel grup municipal del PP,  la Sra. Mónica Parés que textualment diu: 
«  Nadie negará hoy en día los derechos de los animales en este Plenario, los consideremos
animales, seres vivos, humanos o no. Pero su Declaración Política es demasiado amplia para
poder ser valorada con rigurosidad. Y ante esa defensa de los animales ustedes ya deducen que
es lo mismo un animal en una plaza de toros, un zoológico o cualquier otro tipo de espectáculo.
Nosotros creemos que todo es matizable:

1. En esa oposición a la tauromaquia no sabemos si pretenden ser una copia del Gobierno
de Catalunya que sólo prohíbe las corridas de toros pero no los “envolats”. O prefiere la
prohibición de Canarias con escasa tradición taurina. O quizás sólo es limitar la libertad
de los  que libremente  eligen ver  o  asistir  a  una corrida de toros.  Porque  hay que
conocer la historia del toro de lidia, y preguntarnos si queremos que vivan o que se
extingan. Pero además este debate nacional y la ley catalana ha llegado a los tribunales,
y ésta y las demás decisiones judiciales habrá que respetarlas más o menos pero en todo
caso, acatarlas.

2. En cuanto a los zoológicos y acuarios nosotros también estamos en contra del modelo
de zoo de ciudades como Barcelona, o mejor dicho, en cómo ha denigrado la Sra. Colau
aún más el zoo de la ciudad. Porque Barcelona tenía un gran proyecto de zoológico en
semi-libertad,  con  sabanas  y  ampliación  del  espacio  pero  desde  2004  se  han  ido
incumpliendo las promesas y sobretodo, no se ha querido contar con capital privado
para hacer de este espacio un lugar con garantías para los animales y punto de atracción
de visitantes. Y sí, con capital privado son privados la mayoría de los propietarios de
animales domésticos.

3. Finalmente, respecto a otros espectáculos, ya existe la normativa de la Generalitat de
Catalunya  que  prohíbe  los  espectáculos  con  animales  ratificada  en  Gavà,  por  la
Declaración  Política  de  22  de  diciembre  de  2011  como  ustedes  recuerdan  en  su
declaración política de hoy.

Por todo lo expuesto, porque aclarar algunos matices de su Declaración sería importante, porque
en las sociedades libres las personas tendrán libertad para elegir, porque la crueldad está en
otras  realidades  más  allá  de  la  tauromaquia,  porque  regular  debe  tener  preferencia  ante  el
prohibir por prohibir, porque programas de defensa y conocimiento del mundo animal no son
incompatibles  con nada  y existen más  allá  de  su  llegada al  Gobierno incluso antes  que el
entrañable Félix Rodríguez de la Fuente, porque deberíamos empezar por lo que tenemos más a
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mano, por una ciudad en la que la tenencia responsable de animales fuera una prioridad frente a
propietarios incívicos, fomentando la acogida o adopción con campañas de concienciación y la
complicidad de los centros de acogida de animales… Y porque en un Estado de Derecho como
el nuestro las leyes no puedes aplicarse con efectos retroactivos… Nos abstendremos en esta
declaración.” 

Per part del grup municipal d'ERC intervé el Sr. Andreu Pérez que manifesta que el seu grup
municipal subscriu la Declaració al cent per cent, i fa unes apreciacions:  des d'ERC sempre han
estat en contra dels abusos i els atacs contra els animals, prova d'això és que a l'any 2011 ERC
va votar a favor d'una declaració en aquest  àmbit.  Considera que GSSP s'ha apropiat  d'una
moral d'esquerres, com si fossin els únics que defensen als animals, quan ERC sempre ho ha fet.
Afegeix que a la Declaració es parla d' emissions de corridas de toros als canals públics i creu
que el portaveu de GSSP veu poca televisió o mai veu TV3, que no fa mai toros, cosa que si fa
la televisió espanyola. Considera que equipara a vegades govern espanyol i govern català, quant
aquí es practica alguna mena de política diferent.

El Sr. Miquel-Àngel Ibáñez, del grup municipal de C's, intervé a continuació i diu que li sembla
una Declaració absolutament radical i desproporcionada, el seu grup està a favor dels drets dels
animals,  però creu que hi  ha una frase que pot  resumir  molta part  de la Declaració que es
«prohibir  tot  allò  que  faci  sofrir  físicament  o  psíquicament  als  animals»,  amb  això  es  diu
pràcticament tot. Considera que quan es vol entrar amb tants punts i detalls, es corre el risc de
patinar,  ja  que es  parla  que cal  eliminar  tots  els  zoològics,  i  es  pregunta  quantes  espècies
continuen vives degut a la feina dels zoològics. Considera que no es pot parlar dels zoològics
actuals com dels Segles XIX o XX, ja que ara es tracta de llocs que intenten ser cada vegada
més  adequats  al  mitjà  natural  on  viuen els  animals,  i  a  part  d'apropar  la  natura  a  la  gent,
especialment als infants, també hi ha una feina científica de manteniment d'espècies. Per tant,
considera que cal anar amb una mica de cura en aquest tema, ja que si fossin tan  exagerats com
sembla la declaració,  quan  diu: «el ser humano como especie animal no se puede atribuir el
derecho a exterminar a otros animales o a explotarlos», vol dir que hem de retirar del mercat el
verí per a les formigues.  Finalitza dient que la frase :«prohibir tot allò que faci sofrir físicament
o psíquicament als animals» pot resumir perfectament  l'esperit de la declaració, si més  no,
defineix la postura del seu grup municipal,  i  anuncia l'abstenció al considerar la Declaració
realment exagerada.

Desprès intervé, pel grup municipal socialista, el Sr. Miquel Àngel Diaz, que considera que és
cert que a l'Espanya del segle XXI s'ha de treballar per estar al dia en aquest tema, que, com
sovint passa, la societat civil va un pas per endavant de les institucions, i que no es pot seguir
amb costums  i  hàbits  que continuen considerant  als  animals  com objectes.   Històricament,
afegeix, en bona part de la cultura, per motius de subdesenvolupament,  s'han considerat als
animals com objectes, i  ara hem de passar a considerar-los com éssers amb drets.  Per tant,
respecte a la Declaració vol afegir que el PSC esta en contra de la cursa de braus, al considerar
que es  tracta  d'un tema  de maltractament  als  animals,  i  que cal  avançar,  com les  societats
obertes  i  democràtiques  en  el  respecte  als  animals.  Però  considera  que  tal  com  estava
inicialment el text de la Declaració anava més enllà de la línia vermella de no permetre cap
activitat cultural que maltracti als animals, ja que implicaria prohibir activitats com els Tres
Tombs, una activitat a la biblioteca d'educació assistida amb gossos, el canicross de la UME etc,
haurien d'haver-se prohibit,  per això cal fer,  ja que  hi ha activitats amb animals que fins i tot
són positives. En relació als zoos i aquàriums considera que no es pot generalitzar, l'aquàrium
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de Barcelona és un exemple d'una gran feina pedagògica, i no és pot realitzar una prohibició
general. Finalitza dient que ateses les incorporacions de bona part de les aportacions del seu
grup municipal, i que es tracta d'una declaració en defensa dels animals votaran a favor.

Finalitza el punt amb una nova intervenció del Sr. Miguel Herrera, qui manifesta, respecte al
PP, si no es donen compte que la proposta de GSSP és diferent de la que havia fet Catalunya
respecte al toros, tornin a llegir la declaració política  i allò que vulgui dir-li a la Sra. Colau que
es  presentin en la llistes del PP de Barcelona i li comentin directament. Respecte a ERC diu que
li ha costat entendre la intervenció, no sap si és per l' acústica, però li costa entendre a la gent
que parla des de l'altre costat de la sala. En relació a C's es pregunta on diu, en la part dels
acords, «prohibir que els animals pateixin», no ho posa perquè és evident que els animals no
han de patir; la declaració que ha llegit dels drets dels animals, que té catorze punts, ja ho diu, i
si mengem animals, han de morir de manera ràpida i indolora, i hem de començar a distingir
entre patiments i una  necessitat estricta com és l'alimentació, i en relació als zoos diu que on es
preserva  les  especies  animals  no  són  als  zoos  sinó  a  les  reserves  naturals.  Respecte  a  la
intervenció del PSC, diu que no està en contra d'activitats com els tres Tombs, ja que considera
que els animals estan fent una tasca laboral,  ja que els animals també treballen, com diu la
Declaració dels drets dels animals de 1977, on s'estableixen els drets dels animals que fan una
tasca laboral. Respecte al canicross s'acompleixen els drets, i sobre els zoos i aquàriums recorda
que l'article 4 de la Declaració Universal dels Drets dels animals diu: “tot animal que pertany a
una espècie salvatge té dret a viure lliure en el seu propi ambient natural, terrestre, aeri o aquàtic
i a reproduir-se, tota privació de llibertat, encara que tingui fins educatius, és contaria a aquest
dret».

2 -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC EN
FAVOR DE LA IGUALTAT DE DRETS I NO DISCRIMINACIÓ DE LES PERSONES
AMB  DISCAPACITAT SENSORIAL

En ple segle XXI és del tot inadmissible qualsevol mena de discriminació vers les persones i
encara més quant aquesta és fonamenta en aspectes concrets que avui dia la tecnologia hi dona
una resposta adequada.

A l’Estat espanyol, però, a través de la recentment aprovada Llei 15/2015, de 2 de juliol, de la
Jurisdicció voluntària es pretén que una persona amb discapacitat sensorial necessiti un informe
mèdic sobre la seva aptitud per donar el seu consentiment matrimonial. Així ha quedat regulat a
la disposició final primera punt novè on és regula que «Quienes deseen contraer matrimonio
acreditarán previamente en acta o expediente tramitado conforme a la legislación del Registro
Civil, que reúnen los requisitos de capacidad y la inexistencia de impedimentos o su dispensa,
de acuerdo con lo previsto en este Código. Si alguno de los contrayentes estuviere afectado por
deficiencias mentales, intelectuales o sensoriales, se exigirá por el Secretario judicial, Notario,
Encargado del Registro Civil o funcionario que tramite el acta o expediente, dictamen médico
sobre su aptitud para prestar el consentimiento». Aquest aspecte en concret no entrarà en vigor
fins el proper 30 de juny del 2017 i per tant totes les forces polítiques s’haurien de mobilitzar
per modificar un aspecte tant discriminador de la normativa abans que entrés vigor.

En  aquest  sentit,  l’Associació  Catalana  per  a  la  Integració  del  Cec  opina,  i  com a  Grup
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municipal ens en fem ressò, que més que modificar la disposició final esmentada, seria més
convenient, des d’un punt de vista de tècnica legislativa, modificar els articles 56 del Codi Civil
i el 58.5 de la Llei de Registre Civil. Aquesta no és l’única reivindicació del col·lectiu de les
persones amb discapacitat sensorial i de l’Associació Catalana per a la Integració del Cec, però
potser, en aquests moments, és la que consideren més urgent, atesa la incidència en un aspecte
tant íntim i personal.

Altres  situacions  discriminatòries  emparades  per  la  normativa  fan  referencia  als  àmbits
testamentaris i d’atorgament d’escriptures públiques.

Segons estableix l’article 180 del Reglament del Notariat, no és necessària la intervenció de
testimonis instrumentals, tret que el notari o alguna persona de les parts o sol·licitin, o quan
algun  dels  atorgants  no  sàpiga  o  no  pugui  llegir  ni  escriure.  Tot  i  que  les  persones  amb
discapacitat sensorial saben llegir i escriure (braille i avenços tecnològics com els lectors de
pantalla) a la pràctica s’exigeixen els dos testimonis per l’acte d’atorgament, fet que vulnera el
dret d’aquestes persones.

Pel que respecte als testaments, les persones amb discapacitat visual, a la pràctica, només poden
realitzar el testament obert amb presència de testimonis idonis, fet que vulnera la seva intimitat i
la igualtat vers la resta de ciutadans, fet injustificable tenint en compte les possibilitats tècniques
existents avui dia. Caldria també procedir a la reforma del Codi Civil de Catalunya, que a més
de mantenir  les mateixes  prohibicions en matèria testamentària que el  Codi Civil  espanyol,
manté la prohibició a cecs, sords i muts de ser testimonis, prohibició ja derogada en el Codi
Civil Estatal.

Per aquests motius, el grup Municipal d’ERC a l’Ajuntament de Gavà proposa al Ple l’adopció
dels següents 

ACORDS

1. Sol·licitar al Congres dels Diputats, al Senat i al Govern de l’Estat la reforma legislativa
estatal que faci possible la no discriminació de les persones amb discapacitat sensorial en
matèria matrimonial, i concretament la modificació immediata de l’article 56 del Codi Civil i
de l’article 58.5 de la Llei del Registre Civil, per tal de suprimir l’exigència a les persones
amb discapacitat  sensorial  de  certificat  mèdic  que acrediti  la  seva aptitud per  prestar  el
consentiment matrimonial.

2. Sol·licitar al Congres dels Diputats, al Senat i al Govern de l’Estat la reforma legislativa
estatal que faci possible la no discriminació de les persones amb discapacitat sensorial en
matèria  d’atorgament  d’escriptures  i  de  documents  públics  així  com  de  testaments  i
concretament les modificacions immediates de l’article 697 del Codi Civil  espanyol i  de
l’article  180 del  Reglament  del  Notariat  de  1944,  per  tal  de  suprimir  l’obligatorietat  de
presència de dos testimonis en l’atorgament de documents públics i testaments oberts per
part de persones amb discapacitat sensorial i d’introduir l’ús de les noves tecnologies per a
facilitar a aquestes persones la possibilitat de llegir i signar per si mateixos els documents i
testaments, i conseqüentment la modificació de l’article 708 del Codi Civil espanyol per tal
de  suprimir  la  prohibició  a  les  persones  amb  discapacitat  sensorial  d’atorgar  testament
tancat. 

3. Sol·licitar al Parlament de Catalunya la modificació del Dret Civil català per fer efectiu el
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dret de no discriminació de les persones amb discapacitat sensorial en matèria testamentària.
Concretament la modificació dels articles 421-10  apartat 2 per tal de suprimir l’exigència de
testimonis al testament notarial, del 421-14 apartat 5 per tal de suprimir la prohibició de fer
testament tancat i del 421-11 apartat 2b per tal de suprimir la prohibició de cecs, sords i muts
per a ser testimonis, sempre i quan es disposi de les eines (doc. en braille, registre sonor, etc)
que  garanteixin  a  les  persones  amb  incapacitat  sensorial  la  seguretat  que  el  document
expressi fidelment les seves voluntats.  

4. Manifestar  el  compromís  en  la  defensa  i  la  garantia  dels  drets  de  les  persones  amb
discapacitat sensorial en l’accés als serveis públics i a l’administració municipals.

5. Trametre  aquests  acords  als  grups  parlamentaris  del  Parlament  de  Catalunya;  als  grups
parlamentaris  del  Congrés  dels  Diputats  i  del  Senat,  a  l’Associació  Catalana  per  a  la
Integració del Cec, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana de
Municipis, perquè impulsin les accions oportunes per garantir els drets de les persones amb
discapacitat sensorial en l’accés als serveis públics i a l’administració municipals.    

La declaració va ser aprovada per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985,
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya.

---------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del sr. Albert Massana, d'ERC,
intervé el sr. Ramon Castellano, en nom del grup municipal de CiU, que manifesta que estan a
favor  d'una reforma legislativa estatal que faci possible la no discriminació de les persones amb
discapacitat sensorial, o altres tipus de discapacitat, en matèria matrimonial, així com en matèria
d'atorgament  d'escriptures  i  documents  públics  així  com testaments.  n  aquest  sentit  recorda
recorda que hi ha hagut avanços en aquesta matèria, i que les paperetes per votar en braille ja
van aparèixer fa diverses eleccions.  Considera que cal sol·licitar la modificació del Dret Civil
català per fer efectiu el dret de no discriminació de les persones amb discapacitat sensorial en
matèria testamentaria.  Finalitza manifestant el compromís en la defensa i la garantia dels drets
de les persones. 

A  continuació  intervé,  pel  grup  municipal  del  PP,  la  sra.  Mònica  Pares  que  textualment
diu:«Compartiran amb nosaltres que atesa l’antiguitat de moltes de les normes civils d’Espanya
i altres països de l’entorn, cal que aquestes s’adaptin a les noves realitats. I això és el que pretén
fer la Llei 15/2015, de 2 de juliol: construir un sistema processal avançat i homologable als que
existeixen a altres països, separant la jurisdicció voluntària de la regulació processal comú i fer-
ho, buscant l’optimització dels recursos públics existents. Recordem que aquesta Llei modifica
11 normes i avarca diversos àmbits entre ells, la jurisdicció voluntària en matèria de persones.
En aquest sentit i pel que fa a l’objecte de la Declaració Política creiem que arriben tard al
menys pel que fa a la reclamació al Govern d’Espanya. Per què el Grup Parlamentari Popular ja
ha presentat una Proposició de Llei al Congrés dels Diputats per tal  de reduir i facilitar els
tràmits per celebrar matrimonis de persones amb discapacitat i també discapacitat sensorial. El
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Partit Popular proposa un text que modifica la Llei després de parlar amb la societat civil i amb
col·lectius afectats i per tant, celebrem aquesta rectificació per la qual el dictamen mèdic es
restringeix  a  casos  molt  excepcionals,  “que  alguno  de  los  contrayentes   presentase  una
condición de salud que, de modo evidente, categòrico y substancial,  pueda impedir prestar
consentimiento matrimonial pese a las medidas de apoyo”. Hem de recordar que els articles de
la Llei 15/2015 que afecten al cas que tractem no entraran en vigor fins el 30 de juny de 2017 i
per tant, l’objectiu de tots ha de ser que la Proposició de Llei del Partit Popular s’aprovi el més
aviat possible per evitar problemes als futurs contraents. Esperem que el seu vot al Congrés dels
Diputats sigui un vot favorable com el nostra avui al Plenari de Gavà. Ara, només caldrà una
actuació  també  ràpida,  eficient  i  eficaç  del  Parlament  i  del  Govern  de  Catalunya  en  la
modificació dels aspectes del Codi Civil català que vulneren drets de les persones».

Desprès  intervé  el  sr.  Miquel  Herrera,  de  GSSP,  que  diu  que  des  del  seu  grup  municipal
recolzen la moció, ja que entenen que la Llei 15/2015 no solament no té cap sentit, sinó que a
més vulnera els drets bàsics de tot un sector de la població. Per tant el seu vot serà a favor. 

El  sr.  Miquel-Àngel  Ibáñez,  del  grup  municipal  de  C's,  intervé  a  continuació  i  agraeix  la
incorporació  de  l'aportació  del  seu  grup,  que  pretén  simplement  reforçar  la  garantia  dels
discapacitats sensorials, per tant estan d'acord amb la declaració. 

Pel grup municipal socialista intervé el sr. Miquel Àngel Diaz que avança el seu vot a favor.
Recorda que l'Estat ha subscrit la Convenció sobre els drets de les persones amb discapacitat.
En aquest  sentit,  afegeix,  la Constitució estableix el principi  d'igualtat,  i  aquest  és un tema
fonamental, la discapacitat de qualsevol tipus no afecta a l'aptitud d'una persona per conèixer el
significat  del  matrimoni  o  del  testament,  per  tant,  tota  la  normativa  que  impedeixi  el
desenvolupament d'aquests drets, reconeguts per la Convenció abans citada, haurien de derogar-
se, i fer-se els canvis en la normativa que hi siguin necessaris.

Finalitza el punt amb una nova intervenció del sr. Albert Massana, per agrair el vot favorable de
la resta de grups, i li comenta a la sr. Parés que és cert que hi ha hagut al Congrés una proposta
de modificació de Llei, però això no vol dir que s'aprovi.

3.- DECL  ARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA
PER RECUPERAR PLACES RESIDENCIALS PER A GENT GRAN I CENTRES DE
DIA ALS MU  NICIPIS

Catalunya és una de les comunitats autònomes on més problemes genera l’aplicació de la Llei
de  la  Dependència  i  l’Autonomia  Personal.  El  darrer  informe  de  l’Associació  Estatal  de
Directores i Gerents de Serveis Socials posa de manifest la situació crítica de les persones amb
dret a dependència a Catalunya. Segons aquest informe, Catalunya és la comunitat autònoma
que més  ha reduït  el  nombre  de persones  ateses  durant  el  darrer  any,  tot  i  tenir  una llista
d’espera superior al 40%.

El temps de permanència en la llista d’espera per rebre una prestació de la dependència és, a
Catalunya,  un  150%  més  alt  que  la  mitjana  espanyola.  Amb  el  ritme  actual,  Catalunya
necessitaria 10 anys per acabar amb la llista d’espera que té actualment més de 90.000 persones
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que té actualment.

Avui en dia, els ajuntaments conviuen amb la realitat de famílies sense els recursos suficients
per pagar una plaça de residència privada, ja que la llista d’espera en les públiques les invalida
com a recurs. Les capacitats normatives dels ajuntaments davant aquesta realitat és limitada,
però tot i així, alguns municipis han treballat conjuntament amb la Generalitat de Catalunya i
els organismes que gestionen el desenvolupament del marc legal derivat, per avaluar la idoneïtat
de l’actual desplegament de la llei per als diferents nivells i graus de dependència, cercant la
millora dels procediments i circuits que aplicats.

A la manca de finançament per part del Govern de l’Estat hi hem de sumar  algunes de les
decisions preses pel Govern de Catalunya,  que han limitat l’accés als serveis i recursos que
contempla la Llei. Cal destacar-ne la reducció de les prestacions vinculades a residència, les
llargues llistes d’espera per accedir a una plaça de residència pública o concertada, o la manca
d’agilitat en la tramitació de les valoracions.

En aquest sentit, cal que el Govern de la Generalitat recuperi la universalitat de les Prestacions
Vinculades a Residència, retallades des del 2014. Així es podria donar resposta a la meitat de
les més de 6.700 places buides que existeixen actualment a molts municipis catalans. 

De la mateixa manera, cal accelerar els Plans Individuals d’Atenció (PIA) per a les persones
amb graus II i III de dependència i fer un estudi que permeti reduir les llargues llistes d’espera
de les revisions i estableixi criteris més justos quan es redueix el grau de dependència. 

Cal  prioritzar  l’ocupació  de  places  de  residència  pública  actualment  buides  i  elaborar,  en
col·laboració amb els ajuntaments, un Pla d’Inversions per construir noves residències i centres
de dia, amb un èmfasi especial a la transparència, és a dir, que sigui públic el temps orientatiu
d’espera per accedir a les residències a Catalunya.

A més, el fet que en el darrer any no s’hagi convocat la Comissió de Seguiment de Promoció de
l’Autonomia Personal i Atenció a la Dependència -l’òrgan més important de seguiment de la
dependència al nostre país i que hauria de convocar-se dos cops l’any-, és un clar símptoma de
la manca de resposta i actuació en aquest àmbit.

Per  tot  l'exposat,   el  grup  municipal  del  PSC  proposa  al   ple  de  l´Ajuntament  de  Gavà
l’adopció dels següents

ACORDS

1.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya: 

1.1.- Garantir,  d'acord amb la Llei de l'Estat 39/2006, del 14 de desembre,  de promoció de
l'autonomia personal i atenció a les persones en situació de dependència, i la Llei 12/2007, de
l'11  d'octubre,  de  serveis  socials,  a  data  31  de  gener  de  2018,  l'accés  a  les  prestacions
econòmiques vinculades al servei d'atenció residencial (PEVS) segons els criteris de l'Ordre
ASC/443/2007  que  determinen  l'import  de  les  prestacions  econòmiques  del  Sistema  per  a
l'Autonomia i Atenció a la Dependència (SAAD), per tal de recuperar la seva universalitat i els
terminis de gestió previstos a la Llei. 
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1.2.  Aplicar  de  manera  efectiva,  en  un  termini  de  tres  mesos,  els  Programes  Individuals
d'Atenció (PIA) de residència i centre de dia per a persones amb grau de dependència que tenen
adjudicades places de residència o centre de dia públiques, així com per aquelles persones que
tenen reconegudes prestacions vinculades a residència. 

1.3 Establir,  dins  les  competències  del  Govern,  un sistema  més  àgil  i  transparent  per  a  la
tramitació administrativa dels expedients de dependència, que permeti que qui té dret a una
prestació sàpiga el termini en el qual començarà a rebre-la. 

1.4.-  Establir  una  programació  per  a  l'ocupació de  les  places  de residència  i  centre  de dia
públiques i concertades que hi ha actualment, tant sigui en forma de concert, col·laboració o
prestació vinculada, de manera que: 

a)  Redueixi  a  la  meitat  la  llista  d'espera  actual  de  cadascuna de les  residències  de
Catalunya, d'acord amb les entitats representatives del sector. 

b) La programació d'ocupació de noves places haurà d'establir quins municipis seran
prioritaris, sempre en col·laboració amb els ajuntaments o consells comarcals. 

c)  Tingui  en  compte  criteris  demogràfics,  de  llista  d'espera,  de  manca  de  serveis
residencials i  centre  de dia  al  territori  i  de  compromisos  anteriors  presos pel  Govern de la
Generalitat. 

d) Es prioritzi l'ocupació de les places de residència i centre de dia públiques. En segon
lloc, les places concertades, i prioritzant el sistema de prestacions vinculades a residència abans
que la col·laboració de places privades. 

1.5.- Elaborar un Pla d'Inversions Específic per a la construcció de noves residències i centre de
dia públics, així com dotar els equipaments ja construïts que actualment romanen tancats. 

1.6.-  Publicar, en el termini de tres mesos, mitjançant el web del Departament de Treball, Afers
Socials i Famílies, el temps d'espera orientatiu previst per a accedir a les places de residència i
centre de dia,  desglossat  per cadascun dels centres i  el  territori  al  qual  pertanyen,  i,  per la
mateixa via, publicar trimestralment les dades sobre revaloracions dels programes individuals
d'atenció  (PIA),  tant  de  sol·licituds  de  revisió  de  demandes  com  del  canvi  de  grau  de
dependència resultant. 

1.7.-  Reunir-se,  en el  termini  de dos mesos,  amb tots  els  responsables dels ajuntaments  de
Catalunya  que disposen d'equipaments  de residència i  centre de dia tancats i/o projectats,  i
també amb aquells que sol·liciten una ampliació de les places actuals.

2.-  Donar  trasllat  d'aquest  acord al  Govern de la Generalitat,  al  Parlament  de Catalunya,  a
l'Associació  Catalana  de  Municipis,  a  la  Federació  de  Municipis  de  Catalunya,  al  Consell
Consultiu  Comarcal  de  la  Gent  Gran  del  Baix  Llobregat  i  al  Consell  de  la  Gent  Gran  de
Catalunya,  a la Taula d'entitats del Tercer Sector Social de Catalunya i a les entitats de gent
gran de la ciutat.

La declaració va ser aprovada per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985,
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu
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2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya.

---------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del sr. Miquel Àngel Díaz, del
grup municipal socialista, intervé el Sr. Antoni Rafanell, del grup municipal de CiU, que vol
realitzar unes precisions, i textualment diu: «El passat 1 de desembre es va aprovar al Parlament
de  Catalunya  una  moció  presentada  pel  Grup  Parlamentari  Socialista  sobre  les  places
residencials i centres de dia (amb esmenes dels Grups JxS, CUP i CSQP). Moció pràcticament
idèntica a la que presenten ara a la Diputació de Barcelona. Una moció centrada en la Llei de la
Dependència (LAPAD). Tots sabem que el problema de desplegament dels serveis de la Llei de
la Dependència és principalment un problema de manca de finançament estatal.  En 10 anys
d’aplicació  de  la  Llei  de  Promoció  de  l’Autonomia  Personal  i  Atenció  a  la  Dependència
(LAPAD),  sobre  el  total  de  despesa  pública,  l’Estat  ha  aportat  un  18,1% i  les  comunitats
autònomes  un  81,9%.  S’incompleix  així  el  50% d’aportació  estatal  previst  per  la  Llei.  En
conclusió:  qui  està  pagant  i  garantint  que  les  persones  dependents  puguin  ser  ateses  és  la
Generalitat  de Catalunya,  malgrat  la profunda deslleialtat del govern espanyol.  L’origen del
fracàs és que el govern del PSOE va fer l’any 2006, amb el vot favorable del PP, una llei mal
finançada i mal dimensionada territorialment, a més de vulnerar les competències exclusives en
matèria  de serveis socials  de la  Generalitat  de Catalunya.  És  per això que el  grup de CiU
d’aquell moment hi va votar en contra, un cop haver presentat esmenes i no haver-ne atès cap.
Posteriorment, es va demanar que es revisés i s’avalués el desplegament i l’aplicació de la Llei,
a més de reclamar una reforma en el sistema de finançament previst. Pel que fa a la moció que,
com ja es va dir en la intervenció del Parlament per part de la representant del nostre grup,
molts dels acords ja s’estan implementant. I en el Projecte de Pressupostos pel 2017, s’inclouen
en  la  partida  de  Millora  a  l’Atenció  a  la  Dependència  més  de  53M€  per  noves  places
concertades i més de 14M€ per al funcionament de nous centres residencials i diürns. Catalunya
genera prou recursos per millorar, i molt, l’atenció a les persones. En una hisenda pròpia, ho
tindrem molt millor.

A continuació intervé, pel grup municipal del PP, la sr. Josep Llobet que  manifesta el acord del
seu grup amb la Declaració, i afegeix que no vol debatre amb el sr. Rafanell sobre el tema de
que  la  culpa  sempre  és  de  l'estat  i  mai  és  problemàtica  de  la  Generalitat  i  que  amb  la
independència es solucionarà tot. Considera que es tracta d'un tema complexe i que no sempre
hi ha tots els recursos que es voldrien destinar; a més, i sortosament, la població espanyola cada
vegada viu més, cosa que fa  que a vegades s'arribi a situacions molts complicades, i que és
molt difícil que econòmicament es pugui donar solució a totes les situacions 

Desprès intervé el sr. Miquel Herrera, de GSSP, que considera que el problema de la falta de
places  residencials  és  un problema  bastant  greu a  nivell  estatal,  especialment  greu a  nivell
català, i extremadament apressant en el Baix Llobregat. Si a això li sumem l'envelliment de la
societat, resulta evident que el que ja és una situació greu va a convertir-se en una situació
difícil de solucionar. Per tant des de Gavà, Sí se puede recolzen  la moció. 
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En nom del grup municipal d'ERC, intervé la sra. Marta Jiménez que declara que el seu grup
votarà  a  favor  de  la  Declaració  i  que  han  presentat  esmenes  que  han  estat  acceptades
parcialment, però que vol, fer algunes precisions,  concretament en relació al punt 1.1, ( accés a
prestacions econòmiques vinculades al servei d'atenció residencial) que actualment el Govern
de la Generalitat garanteix aquestes prestacions. En relació al punt  1.5  (Elaboració d'un Pla
Específic) diu que ja existeix una planificació de les zones d'actuació preferent, on s'analitzen
les actuacions per comarques. En relació al punt 1.6 (publicar publicar en el termini de tres
mesos en la pàgina web del Departament de Treball, afers Socials i Família el tems d'espera
orientatiu) precisa que l'esmentat Departament publica trimestralment en la seva pàgina web
dades  sobre  aquesta  llei.  En  relació  al  punt  1.  7  (Reunió  amb  responsables  municipals)
manifesta que s'ha iniciat una taula de coordinació entre entitats municipalistes. En relació al
sentit genèric de la Declaració, diu que està molt vinculada a la llei de la dependència, i que
aquesta  va néixer  amb una estructura  de finançament  autonòmic  i  estatal,  i  aquest  va  anar
minvant  fins  desaparèixer,  cosa  que  significa  un  incompliment  que  ha  castigat,  no  a  la
Generalitat, sinó als ciutadans. Por últim, diu que pròximament al Parlament es debatran els
pressupostos per l'any 29017, que contemplen un augment de les partides d'atenció social, i en
concordança amb la preocupació expressada en aquesta declaració, demana a la resta de grups
municipals que facin gestions davant el seus grups parlamentaris per a que donin suport als
pressupost.

El  sr.  Miquel-Àngel  Ibáñez,  del  grup  municipal  de  C's,  intervé  a  continuació  i  diu:  «mal
escenario  se  divisa  para  los  dependientes.  La  Ley  de  Dependencia  nació  sin  dotación
presupuestaria, se han sufrido sucesivos recortes por todas las administraciones competentes y
además algunas de las fuerzas políticas aquí representadas ni siquiera dieron su apoyo a la ley.
Echamos de menos el cumplimiento de lo que en junio del 2012 el conseller de Benestar Social
i Família, el Sr. Cleries anunció que  estaban elaborando un borrador de ley de dependència
catalana,  que  la  llamó  “de  autonomia  personal”  cuyo  anteproyecto  estaría  listo  para  2013
vendiendo las bondades del nuevo modelo y su  cambio de paradigma.  No se ha sabido más y
se sigue necesitando el establecimiento de un modelo integral de dependencia. 
Como resultado de esa inacción nos encontramos con una derivación de facto a los servicios
sociales de las administraciones locales.

Por otro lado,  la Generalitat no concierta plazas de residencia desde con procedimientos de
contratación desde el 2008, fecha en la que se dejaron de acreditar centros colaboradores. Hace
dos meses envió diversos correos electrónicos a residencias colaboradoras (no las concertadas
ni las que sólo tienen acreditación para acoger a usuarios beneficiarios de Prestación Económica
Vinculada PEV) y el objetivo de dicho correo era ofrecer la conversión de las plazas libres que
tuvieran disponibles en plazas colaboradoras.  La colaboración es un sistema de financiación
que no tiene cobertura legal  en la Ley de Dependencia ni en la Ley de Servicios Sociales de
Cataluña. Su existencia ha de ser transitoria hasta concertar todas las plazas necesarias para el
sistema público. Por lo tanto, la Generalitat ha optado por un proceso de decisiones altamente
discrecional y carente de garantías en su procedimiento después de que su inacción durante años
haya producido un gran número de personas dependientes con derecho reconocido a recibir
servicios de residencia asistida y que no acceden. Y para rematar, estas plazas se van a financiar
con una reducción de 46 millones de euros de las partidas destinadas a personas que cuidan de
sus familiares dependientes.

Los datos nos indican que la media de espera para acceder a recursos residenciales va del año y

36



medio a los tres años, y que el coste medio de plaza en residencia privada en la provincia supera
la media nacional situándose en 1856 euros. Por tanto son necesarias más plazas públicas y
Planes Individuales de Atención en todos los grados de dependencia que tengan en cuenta el
componente  de  riesgo  social,  y  especialmente  en  dependientes  de  grado  I  para  evitar
desatención institucional al no poder acceder a centros de día o residencia.

La consellera Dolors Bassa en su anuncio de concertación de las plazas de residencia lamentaba
la  reducción de las  aportaciones   del  Gobierno del  Estado en cuanto a  inversión social  en
Cataluña.   Pero claro,  el  Presidente Puigdemont decidió no asistir a la VI Conferencia de
Presidentes donde el problema de financiación de la Ley de Dependencia ocupó buena parte de
la agenda de la cumbre. 

Por ello reafirmamos nuestro voto favorable a la moción”.

Finalitza  el  punt  amb  una  nova  intervenció  del  sr  Miquel  Àngel  Diaz,  que  agraeix  les
intervencions de tots els grups municipals i també l'aportació al text del grup municipal d'ERC.
Considera que s'hauria de fer autocritica des d'el territori, no sempre la culpa és de Madrid, és
cert que la llei de Dependència va néixer dotada, i que desprès va haver-hi retallades, i que hi ha
falta de finançament respecte  a Catalunya, però alguna cosa farà mal la Generalitat quant estem
un  150% més  alt  que  la  mitjana  espanyola  en  llistes  d'espera.  Afegeix  que  tant  de  bo  el
pressupost de la generalitat fos social, però fins ara solament s'han vist tímides actuacions molt
relacionades amb el pacte amb las CUP. Considera que tenim un Parlament molt obsessionat
amb les lleis  de desconnexió, i  com fer-la en el  tema de dependència implica despeses,  no
desconnectem en aquest assumpte. Finalitza recordant que estem davant un tema  de país que
tots els grups polítics s'han de prendre seriosament, 

----------

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les vint hores i quatre  minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe.

L’Alcaldessa                                                                                   El Secretari
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